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Úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané,
rok 2024 je téměř u konce a nastal čas adventu. 

Doba trochu zpomalit a  lehce zhodnotit uplynulý 
rok.

Na podzim jsme přivítali naše novorozené ob-
čánky. Letos byli tři. Pro mne bylo více než šťast-
né, když jsem mohl přivítat svoji vnučku Viktorii 
Dvořákovou.

Velmi příjemné setkání seniorů za  zvuků 
kapely Keramičky proběhlo v  tradičním termínu 
v listopadu. I zde byla veliká účast především v po-
rovnání s předchozími roky. Což mne opět potěšilo. 
Poděkování za perfektní přípravu obou akcí patří 
Andree Skalákové a jejím kolegyním ze Sboru 
pro občanské záležitosti.

Konec roku je časem pro bilancování a také pro 
ohodnocení těch, kteří nezištně pracují pro nás 
ostatní. Všech těchto našich spoluobčanů si vá-
žíme a patří jim moje poděkování. Rozhodli jsme 
tedy v  zastupitelstvu, že letos odměníme Cenou 
obce Dražice bývalé členky Sboru pro občanské 
záležitosti Marušku Pavlíkovou, Janu Voštovou 
a  dlouholetou knihovnici Květu Černou. Cenou 
Jana Ámose Komenského jsme ocenili práci 
v mateřské škole a nejen v ní s našimi dětmi paní 
Hanku Krátkou. Na  listopadovém zastupitel-
stvu jsme schválili ocenění Cenou obce Dražice 
pana Jaroslava Chvála za  jeho dlouhou obětavou 
práci v hasičském sboru obce. Všech oceněných si 
velmi vážíme a já jsem byl rád, že jsem jim za nás 
za  všechny mohl poděkovat osobně a  předat oce-
nění.

Adventní degustace vína v  sále kulturního 
domu organizována Hanou a Petrem Hervířovými 
bylo opět perfektní. Zúčastnilo se více degustáto-
rů. Velké poděkování patří oběma manželům a ro-
dině Červenkových, že se nám postarali o  skvělý 
večer s přáteli dobrého vína. 

Rozsvícením vánočního stromečku s tradič-
ními trhy jsme zahájili první adventní víkend. 
Chtěl bych poděkovat všem, kdo se postaral o pří-
jemnou atmosféru tohoto sobotního večera.

Na  podzim se nám podařilo dokončit několik 
důležitých stavebních projektů. Zrekonstruovali 
jsme a přistavěli kuchyni ZŠ a MŠ. Celou jsme 
ji pak dovybavili novým vybavením gastro. Vznikl 
tak jednak důstojný pracovní prostor, ale i zázemí 
pro pracovníky a kancelář vedoucí. Kuchyně, která 
byla otevřena v roce 1976 a od té doby se v ní mno-
ho nezměnilo tak dostala zcela jinou tvář. Původní 
rozpočet a projekt rekonstrukce byl více než velko-
rysý. Ten se nám podařilo upravit tak, že náklady 
na pořízení byly nakonec méně než poloviční a cel-

kový účet je pod 5 mil Kč. Na vybavení gastro jsme 
čerpali dotaci.

S  pomocí dotace jsme realizovali 3 větší fo-
tovoltaiky na  střechách mateřské školy, kde 
v areálu velkou část prostor vytápíme elektrikou, 
kulturního domu a sběrného dvora, kde počítáme 
s využitím i pro sportovní areál. Samozřejmě by-
chom chtěli využít i možnosti sdílené energie a to 
především pro čistírnu odpadních vod případně 
prověřujeme možnost bateriového uložiště a vyu-
žití pro veřejné osvětlení.

18. listopadu jsme slavnostně otevřeli nové pro-
story pro Poštu partner. Bylo to vyústění naší 
práce zachovat poštovní služby pro naše občany. 
Bylo to téměř na den výročí prvního otevření nové 
budovy pošty v Dražicích. Ta otvírala 4. listopadu 
1977 k 60-tému výročí říjnové revoluce. Prostory 

pro Poštu partner opravila a  vybavila nábytkem 
obec. Ve  zbývajících částech domu jsme zahájili 
práce na studii zdravotnického zařízení.

V  závěru roku jsme vyhodnotili naše nákla-
dy na  likvidaci odpadu. S  přihlédnutím na  velmi 
dobré hospodaření obce jsme rozhodli v  zastupi-
telstvu, že ani pro rok 2025 nebudeme poplatky 
za svoz odpadu zvyšovat. Obdobně jsme se roz-
hodli pro rok 2025 u platby za vodné a stočné. 
Ty jsme navýšili jen o minimální částku reflektu-
jící na  navýšení nákupu vody od  Jihočeské vodá-
renské. U daně z nemovitosti jsme rozhodli pro 
její dočasné zvednutí, a to jen v části rekreačních 
objektů. V  několika příštích letech nás čeká eta-
povitá oprava několika komunikací jako je ta 
k Matoušovskému mlýnu či k rybníku Na Suchých. 
Myslíme si, že je fér, aby se na nich podíleli daňově 
i majitelé rekreačních objektů, protože jiný příjem 
z těchto občanů obec nemá.

Velmi příjemným překvapením druhé poloviny 
roku pro mne bylo v  podstatě z  popela povstání 

mládežnické organizace NOM. Objevil se někdo, 
kdo je aktivní, zodpovědný a přišel se zcela jinou 
filozofií práce s tím, že naváže i na tradice, které 
historicky NOM držel. Moje velká poklona před 
Jitkou Jechovou a jejím kolektivem. Za sebe 
mohu říci, že budu tyto aktivity podporovat a vá-
žím si jich.

Kus práce jsme letos udělali spolu se starostou 
obce Drhovice, panem hejtmanem Kubou a  se-
nátorem Markem Slabým na  posunu přípravy 
obchvatu Tábor Dražice Drhovice. Hodně 
zklamaní jsme byli hned na začátku roku s kroky 
vedení některých dalších obcí, kdy k  námitkám 
obce Meziříčí se přidaly některé další a  hrozilo 
úplné zastavení přípravných prací. Vše se podařilo 
odblokovat, přesto jsme zcela zbytečně těmito činy 
ztratili skoro rok. 

Co připravujeme pro příští rok? Především bych 
chtěl zmínit Komplexní pozemkovou úpravu. 
Pozvánku a prvotní informace najdete na dalších 
stránkách tohoto periodika. 

Jako každý rok budeme pokračovat v  rekon-
strukci vodovodní sítě a jejím rozšíření. Budou 
pokračovat opravy komunikací, chodníků 
a vjezdů. Plánujeme také rozšíření naší prodej-
ny potravin přístavbou do části k parkovišti.

Bylo zahájeno územní řízení o výstavbě vysí-
lacího stožáru umístěného v  jižní části za tělo-
cvičnou. Ten by měl sloužit k posílení signálu mo-
bilních operátorů v naší a okolních obcí. Realizaci 
plánujeme na zimní období. Zásadním krokem by 
měla být digitalizace a  zjednodušení služeb 
na našem úřadu pro občany. Užijte si adventní čas 
a těším se na setkání o Štědrém dni u stromečku.

Přeji Vám všem příjemné prožití vánočních 
svátků a především hodně zdraví a štěstí v novém 
roce.
Mgr. Lubomír Smažík, starosta obce Dražice  
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Hlavní aktuality z dražického zastupitelstva
20. jednání, konané dne 29. 8.
 Složení slibu člena zastupitelstva obce 

- pan Ing.  Lukáš Stuchlík přečetl celé znění 
slibu a  prohlášením „slibuji“ svůj slib složil 
a  potvrdili ho svým vlastnoručním podpi-
sem. 

 Cesta k  Matoušovskému mlýnu – ke  dni 
jednání zastupitelstva jsou dokončeny veške-
ré převody pozemků pod komunikací kromě 
pozemků Ministerstva obrany. Převod těchto 
pozemků by měl být dokončen cca do 2 měsí-
ců. K dané záležitosti byla odeslána požado-
vaná zpráva pro Ministerstvo financí.

 Změna ÚP č. 1 – v rámci veřejného projed-
nání byla vznešena jedna námitka a vydána 
stanoviska dotčených orgánů. U části rozpo-
rovaných změn dojde k dohadovacímu říze-
ní. 

 Starosta obce předložil a  okomentoval roz-
počtové opatření č. 11/2024, které řeší fi-
nancování vodovodu, opravy KD a staré hasi-
čárny. Zastupitelstvo rozpočtové opatření č. 
11/2024 odsouhlasilo 8 hlasy. 

 Vzhledem k  plánovanému umístění základ-
nové stanice pro telekomunikační stožár 
v areálu ZŠ zastupitelé obce souhlasili se zú-
žením výměru pozemku, který má základní 
škola v užívání v rámci bezúplatné výpůjčky. 

 Záměr prodeje pozemku - obec Dražice 
obdržela žádost o  prodej pozemku parc. č.  
2075/4 v k. ú. Dražice u Tábora o výměře 310 
m2. Jedná se o pozemek přiléhající k rekreač-
nímu objektu. Záměr prodeje byl vyhlášen.

 Obec podala žádost o úplatném převodu po-
zemku parc. č. 1125/4 v k.ú. Dražice u Tábo-
ra od Státního pozemkového úřadu. 

 Obec Dražice na základě uzavřené smlou-
vy o dílo se společností LUWEX, a.s. rea-
lizuje stavbu „Stavební úpravy a přístavba 
ZŠ a MŠ Dražice“. Původní smlouva o dílo 
neobsahovala zhotovení rozvodů ZTI, 
elektro, podhledy a přístřešek na odpady. 
Při realizaci byla současně řešena úprava 
vzduchotechniky a  bylo realizováno nové 
napojení na  plynové vytápění. Uvedené 
činnosti vyvolaly vícepráce v  hodnotě 
818  554 Kč bez DPH. Při hlasování bylo 
7 hlasů pro uzavření dodatku, 1 hlas byl 
proti.  

 Zhotovitelem stavby „Dražice – rozšíře-
ní vodovodní sítě podél silnice I/19 - vý-
chod“, bude na  základě výběrového řízení 
společnosti ČEVAK a.s., Severní 2264/8, 
370  10 České Budějovice v  celkové výši 
1 751 929,26 Kč bez DPH. Financování bude 
z částečně poskytnuté dotace.

 Realizace FVE – starosta obce informo-
val, že v  rámci instalace FVE na  objek-
ty obce musí dojít k  dodatečné úpravě 

a  instalaci rozvaděčů. Hodnoty úprav 
jednotlivých rozvaděčů jsou následují-
cí – budova MŠ 33  713 Kč s  DPH, budo-
va KD 33  832 Kč bez DPH a  sběrný dvůr 
45  726 Kč bez DPH. Zastupitelstvo vzalo 
informaci na vědomí. 

 Změna stanov Mikroregion Táborsko – 
z důvodu vystoupení města Tábor ze svazku 
obcí Mikroregion Táborsko je nutné upravit 
stanovy spolku. Úprava se týká vypuštění 
města Tábor z  textu stanov. Zastupitelstvo 
obce změnu schválilo.  

 Žádost TJ Dražice – obec Dražice obdržela 
žádost na poskytnutí finančního daru ve výši 
15 370 Kč na zajištění spolufinancování ne-
investičního projektu podpora sportovní 
infrastruktury. TJ Dražice zbývající finanční 
prostředky obdržela z  dotačního programu 
JčK. V rámci akce budou pořízeny dva nové 
stoly a 4 síťky pro oddíl stolního tenisu, nové 
lajny pro oddíl tenisu, nové sítě na fotbalové 
branky a novou ochrannou síť. Proti poskyt-
nutí daru neměl nikdo ze zastupitelů námi-
tek. 

 Žádost o  finanční dar – zastupitelstvo 8 
hlasy zamítlo poskytnutí finančního daru RC 
Radost o.p.s.,. 

 NOM Dražice – obec Dražice obdržela 
žádost od  spolku Nezávislá organizace 
mládeže v  Dražicích na  souhlas se změ-
nou sídla a  o  finanční dar. Přílohou žá-
dosti byl soupis aktivit, kterým se chtějí 
zástupci spolku při své činnosti věnovat. 
Plánují navázat na  historické působení 
spolku v obci a organizovat čerty, maškar-
ní průvod, pálení čarodějnic. Zároveň mají 
v  plánu rozšířit aktivity o  vánoční dílnu, 
environmentální kroužek zpívání u  stro-
mečku na Štědrý den. Na svoji činnost žá-
dají o finanční dar obec. Zastupitelé vzali 
plán činnosti spolku na  vědomí a  8 hlasy 
odsouhlasili poskytnutí finančního daru 
ve výši 12 tis. Kč.  

 Směna pozemků – přítomní pan T.M. a paní 
T.A. sdělili, že v současné chvíli nechtějí rea-
lizovat směnu pozemků v lokalitě směr Bal-
kova Lhota. Zastupitelstvo vzalo informaci 
na vědomí.  

 Zajištění svozu odpadu z  domácnos-
tí – Ing.  Novotný upozornil na  nutnost 
jednotných pravidel pro půjčování kon-
tejnerů na  likvidaci odpadu z domácností 
a  soukromých zahrad. Starosta sdělil, že 
má o této obecní službě vždy řádné infor-
mace a bude i nadále dbát na její optimální 
fungování.

 Komplexní pozemková úprava – staros-
ta informoval, že proběhne jednání se SPÚ 
ve věci zahájení KPÚ katastru obce

21. jednání, konané dne 26. 9.
 Starosta obce předložil a  okomentoval roz-

počtové opatření č. 12/2024 (převod financí 
na  opravy KD, opravy budovy pošty, výdaje 
sběrný dvůr), které schválil ke dni 2.9.2024. 
Zastupitelé vzali tuto informaci na vědomí.  

 Bezúplatný převod pozemků „Dražice 
Střelnice“ – obec Dražice obdržela smlou-
vu o  bezúplatném převodu vlastnictví se 
zákazem zcizení a  zatížení na  nemovitosti 
ve vlastnictví České republiky – Ministerstva 
obrany. Bezúplatný převod se týká pozem-
ků parc. č. 2152/5 a 2152/6 v k. ú. Dražice 
u  Tábora. Součástí smlouvy je závazek zá-
kazu zcizení a  zatížení pozemků po  dobu 
následujících 5 let od  nabytí. Obec musí 
předmět převodu užívat k veřejnému zájmu 
a pozemky nepronajmout a nepropachtovat 
ke komerčním účelům. Zastupitelstvo obce 8 
hlasy souhlasilo s uzavřením smlouvy v před-
loženém znění a pověřilo starostu jejím pod-
pisem.  

 Záměr směny „Dražice Střelnice“ – v sou-
vislosti s  bezúplatným převodem pozem-
ků parc. č. 2152/5 a 2152/6 v k. ú. Dražice 
u Tábora byla se zástupci Ministerstva obra-
ny projednána směna pozemků ve  vlast-
nictví obce parc. č. 1675/41, 1675/47, část 
parc. č. 2145/1 a část 2147/1 v k. ú. Dražice 
u Tábora za pozemky ve vlastnictví ČR-MO 
parc. č. 1675/53, 1675/59, 2146/3, 2149/5 
a  2149/6 v  k. ú. Dražice u  Tábora. S  ohle-
dem na  bezúplatný převod výše uvedených 
pozemků bude směna řešena bez doplatku 
kupní ceny. Zastupitelstvo obce Dražice sou-
hlasilo s vyhlášením záměru směny. 

 Prodej části pozemku – obec Dražice ob-
držela od vlastníků pozemku parc. č. 326/33 
v k. ú. Dražice u Tábora žádost o odkup části 
pozemku parc. č. 329/1 v k. ú. Dražice u Tá-
bora za účelem umístění přepadu z domovní 
ČOV. Záměr prodeje části pozemku byl od-
souhlasen. 

 Dohoda o  zrušení věcného břemene – 
jeden z  pozemků vykoupených pod komu-
nikací k  Matoušovskému mlýnu je zatížen 
věcným břemenem bezplatného doživotního 
pozemku parc. č. 1735/3 v k. ú. Dražice u Tá-
bora. Vzhledem k převodu pozemku na obec 
Dražice pozbylo věcné břemeno důvodnosti. 
Zastupitelstvo obce souhlasilo se zrušením 
tohoto věcného břemene. 

 Obecně závazná vyhláška – zastupitelstvo 
obce projednalo možnosti úpravy místních 
koeficientů pro jednotlivé skupiny nemovi-
tých věcí, které lze stanovit obecně závaznou 
vyhláškou. V rámci diskuze byly předloženy 
modelové příklady změny plateb za  typové 
příklady nemovitostí. Místní koeficient bude 
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s účinností od 1.1.2025 stanoven u rekreač-
ních budov ve výši 3. 

 Ocenění občanů – starosta obce předložil 
návrh na udělení ceny Jana Amose Komen-
ského paní H. K. za  dlouholetou práci pro 
školské zařízení a  rozvoj aktivit předškolní-
ho vzdělávání a cenu obce paní K. Č. za ve-
dení místní knihovny. Zastupitelstvo s udě-
lením cen souhlasilo. 

 Připojení lokality „Na Losech“ – starosta 
obce informoval o povoleném připojení loka-
lity „Na Losech“ na komunikaci I/19. Souhlas 
vydalo ŘDS i Policie ČR. 

 Realizace vodovodu – stavební akce „Dra-
žice - rozšíření vodovodní sítě podél silnice 
I/19 – východ“ se bude realizovat až na jaře 
roku 2025

 Pošta partner – obec Dražice dokončuje 
stavební úpravy pro přestěhování služby poš-
ta partner do prostor, které budou pro výkon 
poštovních služeb odpovídající a jsou stano-
veny ve  smlouvě. Do  11/2024 bude pošta 
přestěhovaná. 

 FVE – probíhá postupná realizace fotovol-
taických elektráren, do  poloviny října by 
měla být instalace dokončena 

 Žádost o individuální cenu za pronájem 
kulturního domu – pan Petr Hervíř požádal 
o stanovení individuální ceny pronájmu KD 
pro pořádání „Degustace vína“ 23.11.2024. 
Jelikož je akce pořádána za účelem podpory 
spolkového života v obci, zastupitelstvo obce 
Dražice odsouhlasilo individuální cenu pro-
nájmu KD ve výši 100,- Kč včetně DPH.

 Ceník dopravy vozidlem „Magma“ – sta-
rosta obce předložil návrh na stanovení ceny 
za  dopravu a  s  tím spojenou činnost vozi-
dlem „Magma“. Navržená cena 31 Kč/km 
a  150 Kč za  15min vykládky/nakládky byla 
v zastupitelstvu odsouhlasena. 

 Žádost o  dotaci – místostarostka obce 
předložila návrh na podání žádosti o dotaci 
z  programu Kabina 2024 vyhlášeného Ná-
rodní sportovní agenturou na  akci „Moder-
nizace hřiště z UMT parc.č. 165/2 v k.ú. Dra-
žice u  Tábora“. Investiční náklady akce jsou 
1  004  314 Kč bez DPH. Zastupitelstvo obce 
podání žádosti odsouhlasilo. 

 Sportovní víkend – Ing. Stuchlík sdělil, že 
je v  plánu uskutečnit sportovní víkend, při 
kterém by se představila sportovní aktivita 
pilates, jóga a  kruhový trénink. O  konkrét-
ním termínu bude informovat. 

 Muzikál – paní Skaláková informovala 
o  proběhlém zájezdu na  muzikál „Okno mé 
lásky“, které se setkalo s vesměs pozitivním 
ohlasem.

 Základní a mateřská škola Dražice – na jed-
nání zastupitelstva obce vystoupil ředitel ZŠ 
Dražice, který informoval:

- o zásadních událostech ve škole a školce
- k  30.6.2024 došlo k  podání výpovědi jedné 

z učitelek MŠ, k odchodu členy pedagogické-
ho sboru měl dotaz pan Ing. Novotný

- pedagogický sbor byl během prázdnin dopl-
něn, rodičovské schůzky proběhly bez zásad-
ních připomínek k fungování MŠ, v MŠ je 18 
předškoláků, ZŠ má s MŠ dobrou spolupráci

- ZŠ v letošním školním roce funguje se 4 kme-
novými třídami, opět se vrátila k historické-
mu fungování se spojenými ročníky, pro rok 
2024/2025 je spojen 3. a  5. ročník s  celko-
vým počtem 16 dětí

- poděkoval za finanční podporu a provedenou 
přístavbu a stavební úpravy kuchyně

- škola bude pracovat na získání žáků z okol-
ních obcí a měst, příchozí z Tábora si chválí 
přístup místní ZŠ

- pro školní rok 2024/2025 má jedna paní uči-
telka zkrácený úvazek, do  školy přišly nové 
vychovatelky a asistentky

- proběhly volby do školské rady – zástupci ro-
dičů (paní Janíčková a paní Vozniak), zástup-
ci pedagogického sboru (paní Caltová, paní 
Březinová), 8.10.2024 proběhne jednání ŠR 
k zahájení školního roku

- spolupráce s NOM – vymezení prostoru pro 
cvičení dětí, které již opustili ZŠ (teenagery 
ve věku od 11 let, druhý stupeň ZŠ)

- peníze utržené za  půjčování sportovní haly 
budou do objektu tělocvičny vráceny ve for-
mě oprav a pořízení nového vybavení

- bude probíhat i nadále testování žáků 

22. jednání, konané dne 31. 10.
 ŽS a MŠ Dražice – ředitel školy popsal, že 

chod školy a  školky běží bez problémů, pe-
dagogický sbor je plně obsazen, pan ředitel 
popsal žádost o navýšení neinvestičního pří-
spěvku školy o 150 tis. Kč z důvodu navýšení 
nákladů na energie a možnost hradit faktury 
než dojde po novém roce k vyúčtování.  

 Starosta obce předložil a  okomentoval roz-
počtové opatření č. 14/2024, které řeší pře-
vod finančních prostředků na  realizaci FVE 
a ponížení rozpočtu na vybudování vodovo-
du z  důvodu jeho realizace až v  roce 2025. 
Zastupitelstvo obce 8 hlasy schválilo RO č. 
14/2024.   

 Rozpočet obce na  rok 2025 – zastupitel-
stvo obce projednalo pracovní verzi návrhu 
vyrovnaného rozpočtu obce Dražice na  rok 
2025. Veškeré připomínky byly do rozpočtu 
zapracovány a jeho návrh bude řádně zveřej-
něn na úřední desce

 Návrh střednědobého výhledu rozpočtu 
obce Dražice na roky 2026-2028 – zastu-
pitelstvo obce projednalo návrh střednědo-
bého výhledu rozpočtu obce Dražice. Návrh 
bude řádně vyvěšen na úřední desce.

 Žádost o  navýšení neinvestičního pří-
spěvku ZŠ Dražice – starosta obce předložil 
písemnou žádost ředitele školy o  navýšení 

provozním prostředků pro rok 2024 o  150 
tis. Kč. Finanční prostředky mají být použity 
na pokrytí úhrady energií v závěru roku. Za-
stupitelstvo zároveň požádalo o  předložení 
rámcového podkladu, na jaké nákupy a služ-
by je neinvestiční příspěvek školy čerpán. Za-
stupitelstvo obce 7 hlasy schválilo navýšení 
neinvestičního příspěvku školy, 1 hlas byl 
proti.  

 Prodej pozemku – zastupitelstvo obce pro-
jednalo návrh notářského zápisu, jehož před-
mětem je kupní smlouva na prodej pozemku 
ve vlastnictví obce par. č. 2075/4 v k. ú. Dra-
žice u  Tábora. Záměr prodeje pozemku byl 
řádně zveřejněn. Mgr. Růžičková upozornila 
na potřebu zachování věcných břemen, které 
na pozemku váznou. Starosta informoval, že 
je s tím počítáno. Zastupitelstvo obce odsou-
hlasilo prodej pozemku parc. č. 2075/4 v k. 
ú Dražice u Tábora a výši kupní ceny, která 
činí 93  310 Kč bez DPH jako ceny konečné, 
jelikož prodej tohoto pozemku je osvobozen 
od DPH.  

 Pronájem pozemku – zastupitelstvu obce 
byla předložena žádost o pronájem části po-
zemku parc. č. 1068/5 v k. ú Dražice u Tábo-
ra o výměře 40 m2 za účelem umístění skladu 
materiálu na dobu 20 let s  roční výpovědní 
lhůtou. Zastupitelstvo obce schválilo vyhlá-
šení záměru pronájmu za  cenu obvyklou 
v obci Dražice. 

 Věcné břemeno - zastupitelstvo obce pro-
jednalo návrh na uzavření smlouvy na zříze-
ní věcného břemene/práva služebnosti inže-
nýrské sítě k  umístění kanalizační přípojky 
v  pozemku parc. č. 1860/1 v  k. ú. Dražice 
u  Tábora, která řeší služebnost kanalizační 
přípojky pro odvod přečištěné vody z  ČOV 
u rekreačního objektu. Zastupitelstvo obce 8 
hlasy odsouhlasilo uzavření smlouvy o zříze-
ní práva služebnosti.

 Vodné a  stočné 2025 – zastupitelstvo 
obce projednalo návrh změny výše vodného 
a stočného pro rok 2025. Na základ propočtu 
sestaveného společností Čevak a.s. navrženo 
zvýšení ceny vodného a  stočného na  94,06 
Kč/m3 s DPH (vodné 69,44 Kč s DPH, stočné 
24,62 Kč s DPH).

 Bytové hospodářství – rozúčtování nákla-
dů na  teplo se v  bytových domech rozúčto-
vává podle vyhlášky MMR č. 269/2015 Sb. 
Rozúčtování musí být provedeno tak, že zá-
kladní složka nákladů na vytápění činní 40 – 
60% a její výši určí poskytovatel služeb podle 
průkazu energetické náročnosti budovy. Pro 
bytový dům č.p. 288 je stanovena základní 
složka na 60%, u č.p. 260 na 50%. Zastupi-
telstvo stanovení procentuálního podílu zá-
kladní složky 8 hlasy odsouhlasilo. 

 Kronika 2023 – zastupitelstvu obce byl 
předložen zápis do  obecní kroniky za  rok 
2023. Zastupitelstvo vzalo informaci o  od-
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souhlasení zápisu starostou obce na vědomí. 
 Žádost o  dotaci „Rybníky u  Střelnice“ 

– zastupitelstvo obce bylo informováno, že 
byla podána žádost o dotaci do AOPK na re-
alizaci rybníků a tůní u střelnice. Zastupitel-
stvo vzalo informaci na vědomí. 

 Darovací smlouva MS Raště – starosta 
okomentoval znění Darovací smlouvy, která 
byla uzavřena mezi obcí Dražice a Myslivec-
kým spolkem Raště Dražice. Myslivecký spo-
lek Raště Dražice na  základě této smlouvy 
daruje obci 4 000 Kč na údržbu hřbitova. 

 Žádost individuální cenu za  pronájmu 
kulturního domu – Římskokatolická far-
nost Dražice požádala o stanovení individu-
ální ceny pronájmu KD při pořádání Farního 
plesu v  18.1.2025. Jelikož je ples pořádán 
za  benefičním účelem, zastupitelstvo obce 
Dražice odsouhlasilo individuální cenu pro-
nájmu KD ve výši 7 500,- Kč včetně DPH.

 Pošta Partner – probíhají drobné stavební 
úpravy, vybavení si pořídí sám provozovatel

 Odpadové hospodářství – zastupitelstvo 
obce projednalo rozbor nákladů a  výnosů 
za  odpadové hospodářství obce za  první 3 
čtvrtletí roku 2024. Předpoklad dofinanco-
vání likvidace odpadů z  obecního rozpočtu 
pro rok 2024 je cca 200 tis. Kč. Po  diskuzi 
bylo rozhodnuto, že tyto náklady bude i pro 
rok 2025 hradit obec a nebude tudíž navýšen 
poplatek za svoz odpadu. Pro rok 2025 zůstá-
vá ve výši 650 Kč. 

 Bytový dům č.p. 260 – starosta obce in-
formoval o  ukončení udržitelnosti projektu 
výstavby bytového domu č.p. 260, který byl 
dodatkem stanoven na  28.6.2037. Zastupi-
telstvo obce vzalo informaci na vědomí. 

 Nástavba KD – zastupitelstvo obce bylo 
informováno o  průběhu prací na  nástavbě 
kulturního domu, na  nákup a  montáž pod-
lahových krytin a výplní otvorů (dveří) byli 
osloveni tři  zhotovitelé z nichž ekonomicky 
nejvýhodnější nabídku předložil Pavel Míka 
– FALIKO, IČ: 18325297, Čsl. armády 2244, 

390 03 Tábor za nabídkovou cenu 325 354 Kč 
bez DPH. 

 Pan Ing. Novotný se dotázal na stav ohledně 
řešení pozemků v lokalitě směr Bálkova Lho-
ta. Místostarostka obce informovala, že roz-
hodnutí o nezbytné šíři pro směnu pozemků 
nebude jednoduché ohledně nutnosti řešit 
odvodnění přilehlé komunikace a  vzájemná 
ochranná pásma sítí, které by se do  tohoto 
pozemku ukládaly. Možnosti budou ještě 
projednávány.

 Zastupitelstvo prodiskutovalo obtěžující zá-
pach z vytápění výrobního a skladového ob-
jektu v jižní části obce. Se zástupci vlastníka 
bude daná záležitost projednána. 

 Ing. Pospíšilová informovala konání školské 
rady, které dne 8.10.2024 projednalo výroční 
zprávu ZŠ za rok 2023/2024.

 Byla projednána organizace Obecního plesu, 
který se bude konat dne 31.1.2025 v kultur-
ním domě. Vstupenky budu během začátku 
prosince v prodeji na OÚ.  

Na  říjnovém zasedání zastupitelstva obce 
Dražice zastupitelé projednávali stav odpado-
vého hospodářství. Z aktuální situace a očeká-
vaných nákladů do konce roku rozhodli, že se 
poplatek za obecní systém odpadového hospo-
dářství zvyšovat nebude.  Poplatky tedy budou 
v roce 2025 ve stejné výši jako v roce 2024.

Poplatek za obecní systém odpadového 
hospodářství:
Osoba s pobytem v obci 650 Kč/osobu
Dům či byt, 
kde není k pobytu hlášena 
žádná osoba  650 Kč/objekt

Poplatek ze psů:
Poplatek za prvního psa 150 Kč
Poplatek za každého 
dalšího psa  200 Kč

Obecně závazné vyhlášky (OZV), které sta-
novují pro výše uvedené poplatky pravidla 
a  osvobození jsou zveřejněné ve  Sbírce práv-
ních předpisů a  na  webových stránkách obce 
v záložce obec – obecně závazné vyhlášky. Upo-
zorňujeme zejména na  ohlašovací povinnost 
– např. při změně majitele „rekreačního ob-
jektu“, pořízení či úhyn psa apod. Ohlašovací 
povinnost je do 15 dnů od vzniku poplatkové 
povinnosti či změny. 

Nárok na  osvobození či úlevu mohou 
uplatnit zejména občané, kteří mají v obci hlá-
šený pobyt a kteří z důvodu studia či práce po-

bývají dlouhodobě nebo přes týden mimo 
bydliště.

Než se dostaneme k jádru věci, dovolím si zmí-
nit, že každá obec v Česku může mít vlastní způ-
sob výběru poplatků za „komunální odpad“, který 
se liší nejen v  sazbách, ale i  v  metodách výběru. 
V menších obcích a městech je často paušální sys-
tém – místní poplatek za  obecní systém odpado-
vého hospodářství, kde obyvatelé platí jednotný 
poplatek za osobu nebo nemovitost. Tento způsob 
výběru se týká naší obce. Druhou variantou je 
místní poplatek za odkládání komunálního odpa-
du z  nemovité věci. Zde je poplatek vypočítáván 
podle objemu nebo hmotnosti odloženého odpadu 
nebo podle kapacity soustřeďovaných prostředků. 

Zpět k  možnosti osvobození či úlevy. Ne-
vybavuji si případ, že by pracující či studující 
žádal o osvobození z důvodu zapojení do sys-
tému odpadového hospodářství v obci či městě 
svého skutečného pobytu. Pokud bydlí dle OZV 
alespoň 50 km daleko od Dražic, bývá mu při-
znána úleva 50%. Nabízí se i možnost osvobo-
zení. 

Kdo může osvobození či úlevu uplatnit?
Zjistěte si v obci svého skutečného poby-

tu, jaký druh místního poplatku vybírají:
1) Místní poplatek za obecní systém odpa-

dového hospodářství
- žádné změny – vše najdete v  OZV č. 

1/2023 o místním poplatku za obecní sys-
tém odpadového hospodářství obce Dra-

žice (studenti a  pracující mohou uplatnit 
50% úlevu)

2) Místní poplatek za  odkládání komunál-
ního odpadu z nemovité věci a bydlíte:
a) ve vlastním či pronajatém bytě či domě 

– můžete uplatnit osvobození 100%
b) na koleji – můžete uplatnit 50% úlevu

Nárok na  osvobození je nutné písem-
ně oznámit a  doložit. Formulář naleznete 
na  webových stránkách obce v  červené liště 
v záložce „formuláře – místní a správní poplat-
ky“ nebo je k dispozici v kanceláři OÚ. Za re-
levantní doklad pro osvobození je považován 
výpis z KN dokládající vlastnictví dotčené ne-
movitosti žadatelem o osvobození nebo platná 
nájemní smlouva znějící na  jméno žadatele 
o osvobození, případně čestné prohlášení ma-
jitele nemovitosti či spolubydlícího, který je 
nájemcem, že v  dotčené nemovitosti žadatel 
o osvobození bydlí. 

Na  listopadovém zasedání zastupitelstva 
obce byla schválena nová obecně závazná vy-
hláška o  stanovení systému odpadového hos-
podářství s účinností od 1.1.2025. Byla vydána 
z důvodu legislativních změn, konkrétně z dů-
vodu zákonné povinnosti sběru textilu. V naší 
obci lze textil separovaně odložit již několik let, 
proto je vydání OZV pouze formalitou. Kon-
tejnery jsou umístěny v separačních hnízdech 
u  sběrného dvora, na  návsi za  bývalým obec-
ním úřadem a na sídlišti „západ“. 

Blanka Čítková  

Místní poplatky



prosinec 2024

www.obecdrazice.cz 5

Máme velkou radost z  toho, že jsme byli 
úspěšní s  projektem „Pořízení požární-
ho přívěsu pro hašení pro potřeby obce 
na  úseku ochrany obyvatelstva a  požární 
ochrany obce“. Ministerstvo vnitra jsme po-
žádali o  dotaci na  tento přívěs pro naši zása-
hovou jednotku. Zatím nemáme oficiální vy-
jádření, ale na  stránkách poskytovatele jsme 
uvedení po vyhodnocení žádostí jako úspěšný 
žadatel a předběžně nám bylo alokováno poža-
dovaných 450 000,- Kč, celkové náklady měly 
činit přibližně 900 000,- Kč. Rádi bychom po-
žádali o spolufinancování této akce ještě Jiho-
český kraj, abychom zbylou část nemuseli celou 
hradit ze svých prostředků. 

Akce  „Dražice – rozšíření vodovodní sítě 
podél silnice I-19 – východ“ bude realizo-
vána až na jaře roku 2025. Zatím jsme od po-
skytovatele (Jihočeský kraj) obdrželi zálohově 
420 000,- Kč, zbylých 180 000,- Kč obdržíme 

po  realizaci a  doložení vyúčtování v  příštím 
roce. Celkové náklady na  tuto akci budou či-
nit 2 160 000,- Kč, částku 1 560 000,- Kč bude 
obec hradit ze svých prostředků. V  rozpočtu 
na příští rok je s touto akcí již počítáno.

I v letošním roce jsme čerpali dotaci na pod-
poru narozených dětí v naší obci z finanč-
ních prostředků Jihočeského kraje. Poprvé 
jsme tyto prostředky čerpali v roce 2022 – to 
jsme od  poskytovatele obdrželi 9  523,- Kč. 
V roce 2023 jsme obdrželi 31 435,- Kč, v le-
tošním roce jsme do života přivítali 3 občánky 
a  od  poskytovatele obdržíme částku 9  654,- 
Kč. Smlouva s  Jihočeským krajem se uzavírá 
vždy na  3 roky, poskytovatel bude pravděpo-
dobně v této podpoře ve stejném duchu pokra-
čovat dál, a my se chystáme podat opět žádost, 
abychom podpořili nově narozené občánky 
naší obce.  

Možná jste si všimli, že se na  3 objektech 
ve  vlastnictví obce (Sběrný dvůr, Mateřská 
škola a  Kulturní dům) objevily fotovoltaic-
ké panely. Na  realizaci tohoto projektu s  ná-
zvem „FVE na 3 objektech – obec Dražice“ 
bychom měli obdržet požadovanou částku 
1 361 469,41 Kč. Zatím jsme obdrželi pouze 
rozhodnutí o  poskytnutí dotace, ale ještě ne-
máme uzavřenou smlouvu – v  současné době 
probíhá její administrace, včetně odsouhlase-
ní požadované výše dotace (v  řádcích výše je 
uvedená maximální požadovaná výše dotace, 
poskytovatel ji ještě může upravit).  Celkové 
náklady na  tuto akci činily 2  018  888,72 Kč. 
Obec zatím uhradila ze svých prostředků celou 
částku nákladů na tuto akci, po provedené ad-
ministraci bychom měli obdržet dotační podíl 
od poskytovatele.  

Jarka Slabá  

Nějaké novinky v dotacích? Ano…

Vážení,
dovoluji si Vás tímto pozvat na informa-

tivní schůzku týkající se přípravy a zaháje-
ní komplexních pozemkových úprav v KÚ 
Dražice. V průběhu schůzky budou vedou-
cím pobočky Tábor Státního pozemkové-
ho úřadu ing. Mišíkem podány informace 
o  celém průběhu komplexních pozemko-
vých úprav. Dále bude dána možnost zod-
povězení otázek občanů k celému procesu.

Informativní schůzka proběhne 
v prostorách sálu KD Dražice v pátek 
21.02.2025 od 18:00.

Těším se na vaši účast
Mgr. Lubomír Smažík, starosta 

V  posledních pár letech se koncem roku 
pořádal pro naše seniory zájezd do  Prahy 
na kulturní akci. Následující rok bude změna. 
Už v  lednu se pojede do  kulturního střediska 
Spektrum v Sezimově Ústí.

Bude se jednat o  komedii Vedlejší účinky, 
kde se v  hlavní roli představí Michal Dlouhý 
a  Klára Cibulková z  divadla Palace. Tímto by-
chom chtěly, aby se této kulturní akce mohli 
zúčastnit i  starší občané, pro které je cesta 
do Prahy náročná.

Na jaře plánujeme setkání našich nejstarších 
občanů. Bude probíhat ve  společenské míst-

nosti komunitního domu. Dopravu od  domu 
a zpět zajistíme.

Pravidelné podzimní setkání dražických se-
niorů a okolních obcí v kulturním domě bude 
samozřejmě také. Začátkem roku bude probí-
hat na webových stránkách obce anketa. Bude-
te moci vybrat kapelu na tuto akci.

O dalších plánech Vás budeme průběžně in-
formovat.

Obracejte se na nás s podměty či návrhy. Dě-
kujeme.

  
 Andrea Skaláková, sociální komise  

PROVOZNÍ DOBA 
SBĚRNÉHO DVORA DRAŽICE

1. prosince 2024 – 28. února 2025 
středa: 14:00–17:00 I sobota: 9:00–11:00

Co plánuje sociální komise 
v roce 2025?

Komplexní 
pozemkové úpravy

Pozvánka na informativní 
schůzku
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Vítání občánků
V sobotu 26. října se v zasedací místnosti 

obecního úřadu uskutečnilo tradiční vítání 
občánků obce Dražice. Od  desáté hodiny 
dopolední byli do řad občanů slavnostně při-
vítání noví, malí obyvatelé obce. Tentokrát 
pouze jeden chlapec Matyáš Beer a dvě děv-
čata Viktorie Dvořáková a Linda Brothánko-
vá.

Příjemnou atmosféru zpestřily recitací 
děti ze zdejší školy pod vedením paní uči-
telky Mgr.  Caltové. Nechyběl ani uvítací 
proslov pana starosty a focení na památku. 
Rodiče se podepsali do kroniky, obdrželi dá-
rek a certifikát „Rodný list Jihočecha“. Ma-
minkám předal pan Mgr. Smažík květinu.

Všem rodičům, hostům i  dětem ze školy 
moc děkujeme za  účast na  této slavnosti. 
Novým občánkům přejeme do života jen to 
nejlepší a doufáme, že jich za rok bude více. 

Andrea Skaláková  

Jak se již v Dražicích po několik let stalo 
tradicí, uspořádal i  v  letošním roce Spolek 
pro občanské záležitosti návštěvu kultur-
ního představení pro seniory. Výběr padl 
na  muzikál Okno mé lásky, který se usku-
tečnil 21. září v pražském Divadle Broadway. 
Celkem se zájezdu zúčastnilo 38 seniorů, 
které doplnilo 14 mladších spoluobčanů.

I  tentokrát měli senioři dopravu i  vstup 
zdarma, ostatní si zaplatili pouze polovinu 
ceny vstupenky.

Samotné představení je pojato jako mo-
derní muzikálová show, ve které hlavní roli 
hrají především nestárnoucí hity Petra Jan-
dy a  skupiny Olympic, působivá výtvarná 
díla a současné pojetí tanečního žánru v do-
konalém sepětí s multimediální interaktivní 
projekcí, kterou mnozí z nás viděli zcela jistě 
poprvé. 

Herecké, taneční a hudební výkony všech 
protagonistů byly nadprůměrné a  diváky 
vtáhly do děje již od samého začátku, takže 
celkově nadstandardní doba trvání předsta-
vení uplynula jako nic. Výtku by si právem 
zasloužil pouze zvukař, jehož výkon nebyl 
toho dne úplně dokonalý.

Zpáteční cestu nám zpestřila tradiční za-
stávka na  občerstvení v  podobě mini pizz, 
nápojů a zcela výjimečné šťouchané buchty, 
kterou s láskou napekla Jarka Salabová.

Za pěkný výlet a kulturní zážitek děkuje-
me všem organizátorům, SPOZ, Obci Draži-
ce a firmě Comett plus.

Příští představení pro seniory, o  kterém 
budete včas informováni, se uskuteční 9. 
ledna 2025 od 19,00 v Sezimově Ústí.

Ivan Šimák   V  pátek 18.11.2024 jsme se zúčastnily 
besedy o osudu MUDr. Vlasty Kálalové – Di 
Lotti, rodačky z jihočeských Bernartic. Tato 
výjimečná žena byla českou lékařkou, která 
se specializovala na tropické nemoci a věno-
vala se také entomologii. V letech 1925-1933 
působila v Bagdádu, kde léčila i členy králov-
ské rodiny. Přispěla k  výzkumu tropických 
nemocí a rozšířila sbírku Národního muzea 
o vzácné exempláře exotického hmyzu. 

Osudy lékařky nám přiblížil bývalý ředitel 
Prácheňského muzea v Písku PhDr. Jiří Prá-
šek s manželkou Ludmilou na základě knihy 
Ilony Borské „Doktorka z  domu Trubačů“ 
a  svých cest. Přednáška byla velmi zajíma-
vá, doplněná fotografiemi ze života této vý-
znamné lékařky.

Hana Cibulková a Alena Čítková  

Okno mé lásky Doktorka Di Lotti 
– beseda
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Rok se s rokem sešel a náš kulturní dům 
přivítal na pravidelném setkání naše senio-
ry. Letos se jich sešlo téměř 140. Potěšila nás 
účast nejen dražických seniorů, ale i  jejich 
vrstevníků ze sousedních obcí. Milé hosty 
přivítal starosta obce Lubomír Smažík spo-
lu s  předsedkyní sociální komise Andreou 
Skalákovou. Poté spolu předali CENU OBCE 
paní Janě Voštové a  paní Marii Pavlíkové, 
které se dlouhá léta věnovaly akcím Sbo-
ru pro občanské záležitosti. Stejnou cenu 
obdržela naše dlouholetá knihovnice paní 
Květa Černá. Obecní knihovnu vedla déle 
než dvacet let. Všem třem oceněným ženám 
patří velké poděkování. Ani letos nechybělo 
vystoupení dětí z  místní základní a  mateř-
ské školy, které seniory jistě potěšilo. Velký 
dík si zaslouží děti i  pedagogové. Přítomní 
se dobře bavili při písničkách dechovky Ke-
ramičky. Děkujeme panu Janovi Samcovi 
za  úžasný raut a  obsluhu baru. Panu Mati-

novi Pavlátovi děkujeme za autobusový svoz 
přespolních seniorů. Poděkování si zaslouží 
všichni, kteří se podíleli na přípravě a orga-

nizaci této akce. Senioři si večer užili v dobré 
náladě a již teď se těšíme na další setkání. 

za seniory Hana Dvořáková  

Stejně rychle, jak plyne čas, utekly i  letní 
prázdniny, a  my jsme v  září znovu otevřeli 
dveře do školky pro naše stávající i nově při-
jaté děti. A nejen to. Přivítali jsme i dvě nové 
paní učitelky, které se rozhodly s námi v naší 
krásné školce pracovat a  stát se součástí na-
šeho týmu. V novém školním roce nastoupily 
Sovičky i Pastelky do svých tříd a přijaly mezi 
sebe 9 nových „tříleťáčků.“ Kapacitu mateřské 
školy jsme tak naplnili. Společně jsme usušili 
slzičky ze stesku po  maminkách a  pustili se 
do práce.  

A  věřte tomu, že nás toho čekalo hodně. 
Podzimní počasí nabízelo spoustu kreativních 
aktivit, her a  společných akcí. Díky slunné-
mu a  teplému září jsme většinu času trávili 
na školní zahradě s moderními herními prvky, 
které děti plně využívají. Za zmínku stojí naše 
dlouholetá spolupráce s klinickou logopedkou, 
která přijela do  školky k  bezplatnému logo-
pedickému vyšetření. Stále více dětí se totiž 
potýká s  nejrůznějšími vadami řeči a  toto je 
cesta, jak u nich včas zachytit případné řečové 
nedostatky. Zástupkyně pedagogicko-psycho-
logické poradny nám zase pomohla s posouze-
ním školní zralosti u jednotlivých předškoláků. 
Toto všechno jsme stihli za  první podzimní 
měsíce. Mezitím jsme zapózovali fotografovi, 
protože myslíme dopředu a „Vánoční focení“ je 
nejenom báječným dárkem, ale i  pohlazením 
na duši. 

Místní přírodu jsme prozkoumali společnou 
podzimní hrou, ve  které děti řešily záludné 

otázky a  obrázkové úkoly s  podzimní témati-
kou. Odměnou jim byl ukrytý poklad na školní 
zahradě. 

Shlédli jsme vystoupení divadla Kolem, kte-
ré za  námi přijelo s  „Pohádkami z  klobouku“ 
a  poslední říjnový den nás čekalo Halloween-
ské „řádění.“ První sníh jsme přivítali pečením 
svatomartinských rohlíčků se vzpomínkou 
na svatého Martina.

Nejkrásnějším setkáním jsme ukončili pod-

zimní období a  to vystoupením našich před-
školáků pro naše milé babičky a dědečky v Kul-
turním domě v  Dražicích. Děkujeme za  tuto 
společnou akci a  doufáme, že nám školní rok 
přinese spoustu nových nápadů a milých pře-
kvapení a dětem se bude ve školce líbit.  

Všem přejeme krásné prožití blížících se vá-
nočních svátků. 

Za kolektiv mateřské školy
 Martina Barboříková  

Keramička zahrála seniorům

Barevný podzim v mateřské škole
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Po  letních prázdninách se vrátily děti 
do školních lavic zpět ke svým školním po-
vinnostem.  Je před nimi deset měsíců ne-
jen získávání nových poznatků a vědomostí, 
ale i  nejrůznějších soutěží, olympiád, spor-
tovních, kulturních a  zábavných programů, 
které pro ně vedení školy, společně s peda-
gogickým sborem, nachystalo. Zcela poprvé 
do  nich usedlo také devět prvňáků. Naše 
nejmladší spolužáky, společně s jejich rodiči, 
ve škole 2. září slavnostně přivítal pan ředitel 
v doprovodu pana starosty a paní místosta-
rostky. Tato vzácná návštěva přinesla žákům 
malý dárek, a  popřála jim mnoho školních 
úspěchů. Pan starosta Lubomír Smažík také 
připomněl, že škola má velmi dobré vyba-
vení, kvalitní zázemí a  pedagogové jsou 
připraveni vzdělávat a vychovávat své žáky. 
Poté zástupci obce obešli i zbývající žáky zá-
kladní i  mateřské školy. Nezapomněli také 
popřát úspěšný školní rok všem zaměstnan-
cům. Následně se vydali prohlédnout školní 
kuchyni, která prošla přes letní prázdniny 
rozsáhlou rekonstrukcí. V  rekordním čase 
se podařilo zmodernizovat školní kuchyni 
i její zázemí, včetně gastronomického vyba-
vení. Velké poděkování patří obci Dražice, 
v čele s panem starostou, že nám umožnila 
od tohoto školního roku připravovat stravu 
pro děti v prostorách, které odpovídají gas-
tronomickým požadavkům a  podmínkám 
21. století. Věřte, že poslední stavební úpra-
vy ve  školní kuchyni proběhly téměř před 
padesáti lety. Poděkování patří také paním 
provozním za neocenitelnou práci při úklidu 
školy po stavebních pracích na konci letních 
prázdnin. 

První školní den škola přivítala 46 žáků, 
kteří budou navštěvovat čtyři třídy. Pedago-
gický sbor tvoří pět pedagogů, tři pedagogič-
tí asistenti a tři vychovatelky školní družiny. 
Po opětovném seznámení a společném vzpo-
mínání na  prázdninové zážitky jsme začali 
intenzivně pracovat na  výchovně vzděláva-
cím procesu. Kromě klasického způsobu vý-
uky se budeme snažit během školního roku 
zařazovat i moderní způsoby výuky. Jednou 
z těchto forem je projektové vyučování. Bě-
hem projektových dnů a projektových hodin 
se žáci snaží pracovat na zvoleném tématu. 
Během úvodních měsíců jsme společně již 
pracovali na těchto tématech – Den svatého 
Václava, Den svatého Martina, Den vzniku 
ČSR, Den evropských jazyků, Den stromů, 
Den bez aut, Výročí Jana Žižky a Den boje 
za  svobodu a  demokracii. Pevně věříme, že 
žáci během realizace projektů získávají trva-
lejší vědomosti, a  rozvíjejí své dovednosti. 

Stejně tak věříme, že je tento způsob výuky 
baví s  vidinou toho, že zažijí ve  škole něco 
nového, netradičního a  zajímavého. Nově 
žákům umožňujeme během druhé přestáv-
ky trávit svůj volný čas venku na  školním 
hřišti, nebo ve  sportovní hale, případně 
udělat něco pro svoje zdraví a jít se společně 
s paní učitelkou ven otužovat. Z klasických 
sportovních událostí, které se konají na pod-
zim, jsme se zúčastnili závodu v přespolním 
běhu. Naše malá výprava se dočkala letoš-
ního prvního velkého úspěchu. Družstvo 
mladších žáků ve  složení Šimon Vyroubal, 
Miloš Veselý a Jakub Richtr vybojovalo krás-
né 3. místo a přivezlo tak bronzovou medaili. 
Z vědomostních soutěží se celá škola, kromě 
1. ročníku, účastnila jazykového šampionátu 
ve Wocabee. Nejlépe dopadli žáci 5. ročníku, 
kteří dokonce postoupili z okresního kola až 
do kola krajského, v němž nakonec obsadili 
skvělé 5. místo.

Deštivou říjnovou sobotu jsme společně 
s  dětmi vyrazili na  turistický pochod krás-
nou přírodou údolím řeky Lužnice z Klokot 
do Přiběnic. Rádi také navazujeme na tradici 
vánočních adventních zájezdů. V tomto roce 
společně vyrážíme do  německých Drážďan. 
Také jsme se během náročného výchov-
ně vzdělávacího procesu dokázali náležitě 
připravit a  reprezentovat školu na  spole-

čenských akcích pořádaných obcí. Nejdříve 
jsme zahráli a zarecitovali na Vítání občánků 
a poté s radostí předvedli své cirkusové před-
stavení našim seniorům. Velkou pozornost 
věnujeme také zájmovému a mimoškolnímu 
vzdělávání. Ve dvou odděleních školní druži-
ny se snažíme dětem zajistit dostatečně pes-
trý program jak řízené, tak spontánní čin-
nosti. Během podzimu děti ve školní družině 
prožily jablkobraní, drakiádu, stezku svaté-
ho Martina, Halloween, Den nevidomých 
a Den pozdravů. Od října pak dětem nabízí-
me bohatou a pestrou paletu školních krouž-
ků a volnočasových aktivit, které jsou vedeni 
převážně pedagogickými zaměstnanci naší 
školy. Rádi bychom také motivovali starší 
děti a studenty k aktivnímu trávení volného 
času. Proto jsme jim společně s  organizací 
NOM Dražice nabídli možnost sportovního 
vyžití v naší sportovní hale. 

Ještě jednou mi dovolte poděkovat všem 
zastupitelům obce Dražice v  čele s  panem 
starostou za  jejich spolupráci a  podporu. 
Milé děti, rodiče a přátelé školy, dovolte mi 
Vás co nejsrdečněji pozvat na veškeré akce, 
které pořádáme během celého školního 
roku, a především Vám popřát mnoho štěstí, 
zdraví a úspěchů v novém roce.

Miloš Veselý, ředitel ZŠ  

Začal nový školní rok
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J a k  t o  ž i j e  v  d r a ž i c k é  
š k o l e  n a  p o d z i m

Podpořili jsme
Den bez aut

Přivezli jsme diplomy
z přespolního běhu

Přivítali jsme 
prvňáčky
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Pěší výlet do PříběnicSvatováclavská stezka

Jablkobraní

Ha
llo

we
en



prosinec 2024

www.obecdrazice.cz 11

Evropský den jazyků

Návštěva Policie ČR

Výročí úmrtí Jana Žižky
Pohlednicová soutěž

Den stromů
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Vítání občánků

Sbíráme kaštanySvatomartinská 
stezka

28. říjenJazyková soutěž Wocabee

Dýňové tvoření



CO VÁS ČEKÁ PŘI KOMPLEXNÍCH 
POZEMKOVÝCH ÚPRAVÁCH?

CO JSOU POZEMKOVÉ ÚPRAVY?
Smysl pozemkových úprav a postup 
při řízení o pozemkových úpravách 
jsou popsány v zákoně 139/2002 
Sb., o pozemkových úpravách a po-
zemkových úřadech a o změně zá-
kona č. 229/1991 Sb., o  úpravě 
vlastnických vztahů k půdě a  jiné-
mu zemědělskému majetku (zákon), 
který byl však několikrát novelizo-
ván. A proto je vždy nutné vychá-
zet z  platné aktualizované verze. 
V § 2 zákona je tato definice: „Po-
zemkovými úpravami se ve  veřej-
ném zájmu prostorově a majetkově 
uspořádávají pozemky, scelují se 
nebo dělí a zabezpečuje se přístup-
nost, využití pozemků a  vyrovná-
ní jejich hranic tak, aby se vytvořily 
podmínky pro racionální hospoda-

Na úvodních jednáních k zahájení řízení o komplexních pozemkových 
úpravách po celé republice jsme zjišťovali, co občany na této problematice 
nejvíce zajímá. V našem seriálu vám přinášíme nejčastější otázky 
a odpovědi na ně.

ření vlastníků půdy. V těchto souvis-
lostech původní pozemky zanikají 
a zároveň se vytvářejí nové pozem-
ky, k nimž se uspořádávají vlastnic-
ká práva a s nimi související věcná 
břemena v rozsahu rozhodnutí podle 
§ 11 odst. 8. Současně se jimi zajišťují 

podmínky pro zlepšení kvality živo-
ta ve venkovských oblastech včetně 
napomáhání diverzifikace hospodář-
ské činnosti a zlepšování konkuren-
ceschopnosti zemědělství, zlepšení 
životního prostředí, ochranu a zúrod-
nění půdního fondu, lesní hospo-
dářství a vodní hospodářství zejmé-
na v oblasti snižování nepříznivých 
účinků povodní a sucha, řešení od-
tokových poměrů v krajině a zvýšení 
ekologické stability krajiny.“



Obvod pozemkových úprav je zpra-
vidla určen vnější hranicí katastrální-
ho území na jedné straně a na straně 
druhé vnitřním územím obce (intra-
vilánem) či plochou určenou k zá-
stavbě na základě územního plá-
nu – při pozemkových úpravách se 
zastavěné plochy neřeší.

CO ZNAMENÁ ÚVODNÍ 
JEDNÁNÍ V RÁMCI KOMPLEXNÍ 
POZEMKOVÉ ÚPRAVY?
Úvodní jednání svolává pozem-
kový úřad po  zahájení pozemko-
vých úprav. Na jednání jsou pozvá-
ni všichni účastníci pozemkových 
úprav. Předmětem úvodního jedná-
ní je seznámení vlastníků s účelem, 
formou, postupem a  předpokláda-
ným obvodem pozemkových úprav, 
popřípadě jsou projednány další vý-
znamné skutečnosti. Důležitou sou-
částí úvodního jednání je volba sboru 
zástupců, který zastupuje vlastníky 
v některých fázích řízení.
Povinnost svolat úvodní jednání je 
dána zákonem.

CO JE ZAHÁJENÍ ŘÍZENÍ?
Řízení o pozemkových úpravách je 
zahájeno vždy z  podnětu pozem-
kového úřadu. Pozemkový úřad 
posuzuje podané požadavky a  ří-
zení o pozemkových úpravách za-
hájí, pokud shledá důvody a  účel-
nost provedení pozemkových úprav. 
V  odůvodněných případech může 
zahájit řízení i bez podaných poža-
davků. Naopak řízení o  pozemko-
vých úpravách musí zahájit vždy, 
pokud se pro to vysloví vlastníci po-
zemků nadpoloviční výměry země-
dělské půdy v dotčeném katastrál-

ním území. Oznámení o  zahájení 
pozemkových úprav se provádí for-
mou veřejné vyhlášky, tzn. vyvěše-
ním na úřední desku dotčené obce 
po dobu 15 dnů.

K ČEMU SLOUŽÍ KOLÍKY 
ROZMÍSTĚNÉ V OKOLÍ, BUDOU 
TU NAPOŘÁD? PŘEKÁŽEJÍ.
V  souvislosti se zeměměřičský-
mi činnostmi v rámci pozemkových 
úprav jsou zaměřené body označe-
ny pomocnými kolíky. Kolíky jsou 
v terénu pouze dočasně a nikdo by 
je neměl poškozovat. Také napří-
klad traktoristé by si měli dávat vět-
ší pozor, aby nedošlo k nechtěnému 
poškození. Kolíky jsou později na-
hrazeny trvalou stabilizací pomocí 
geodetických mezníků.

CO JE PLÁN SPOLEČNÝCH 
ZAŘÍZENÍ?
Plán společných zařízení je v pod-
statě základem nového uspořádání 
pozemků, tvoří kostru nového ná-

vrhu. Jde o návrh veřejně prospěš-
ných opatření, která budou k užitku 
všem uživatelům dotčeného území. 
Plán společných opatření tak řeší 
zpřístupnění pozemků (polní cesty), 
navrhuje vodohospodářská a  pro-
tierozní opatření (poldry, ochranné 
vodní nádrže) a krajinotvorná opatře-
ní (biokoridory, aleje).

CO JE ZPŘÍSTUPNĚNÍ 
POZEMKU?
Jedním z  cílů a  výsledků pozem-
kových úprav je zajištění přístupu 
k pozemkům pro každého vlastní-
ka. Tedy napravení stavu, kdy jsou 
pozemky součástí bloku a vlastník 
tak nemá možnost pozemek uží-
vat. Zpřístupnění pozemků je řešeno 
v  plánu společných zařízení návr-
hem cestní sítě.

BUDOU SE PO OBCI 
V SOUVISLOSTI S KPÚ 
POHYBOVAT CIZÍ LIDÉ? 
JAK POZNÁM, ŽE NEJDE 
O ZLODĚJE?
Zejména důchodci mohou mít při re-
alizaci pozemkových úprav strach 
z cizích lidí, z geodetů, kteří se budou 
ve  vesnici pohybovat. Pozemkový 
úřad vždy zajistí písemné pověře-
ní pro osoby, které se budou v rám-
ci řízení o pozemkových úpravách 
v  dotčeném katastrálním území 
pohybovat. Tyto osoby se tak mo-
hou pověřením prokázat. Pozem-
kový úřad zároveň zajistí oznáme-
ní o tomto pověření na úřední desce 
příslušné obce.



JAK PROBÍHAJÍ A CO JSOU 
POZEMKOVÉ ÚPRAVY?

PROCES POZEMKOVÝCH ÚPRAV
Pozemkové úpravy jsou procesem, 
který uspořádává vlastnické vztahy 
a vytváří novou digitální katastrální ma-
pu. Jedná se o multifunkční nástroj pro 
dlouhodobý a  trvale udržitelný rozvoj 
území, který jako jediný v ČR komplexně 
řeší venkovský prostor včetně realizací 
veřejně prospěšných staveb. V  rámci 
celého procesu pozemkových úprav je 
ročně proinvestováno asi 1,5 miliardy 
korun a je nakládáno s majetkem fyzic-
kých i právnických osob v  řádech de-
sítek až stovek milionů korun v jednom 
katastrálním území.

Pozemkové úpravy jsou zpraco-
vávány především podle zákona 
č. 139/2002 Sb., o pozemkových úpra-
vách a pozemkových úřadech a o změ-
ně zákona č. 229/1991 Sb., o  úpravě 
vlastnických vztahů k  půdě a  jinému 
zemědělskému majetku, ve znění poz-
dějších předpisů, a  podle prováděcí 
vyhlášky č. 13/2014 Sb., o postupu při 
provádění pozemkových úprav a nále-
žitostech návrhu pozemkových úprav. 
S  prováděním pozemkových úprav 

Jedním z významných nástrojů retence (zadržování) vody v krajině jsou 
pozemkové úpravy.

souvisí také řada dalších předpisů, jako 
je zákon č. 500/2004 Sb., správní řád, 
ve  znění pozdějších předpisů, zákon 
č. 256/2013 Sb., o katastru nemovitostí 
(katastrální zákon), a další.

Pozemkové úpravy jsou buď kom-
plexní (řeší území komplexně), nebo jed-
noduché (řeší vybrané potřeby či menší 
část území). Proces lze rozdělit do čtyř 
základních fází:

ZAHÁJENÍ ŘÍZENÍ
Státní pozemkový úřad (SPÚ) zahájí ří-
zení o pozemkových úpravách vždy, po-
kud se pro to vysloví vlastníci pozemků 
nadpoloviční výměry zemědělské půdy 
v dotčeném katastrálním území (např. 
z důvodu vyjasnění vlastnických a uži-
vatelských vztahů). O zahájení na svém 
katastrálním území může požádat také 
obec, případně může být řízení zaháje-
no na podnět stavebníka či SPÚ.

PŘÍPRAVNÉ PRÁCE
V  rámci přípravných prací se provádí 
průzkum území, analýzy území (mor-
fologie, hydrologické poměry, půdní či 

erozní poměry apod.), geodetické zamě-
ření skutečného stavu terénu, stanovení 
obvodu pozemkových úprav a  soupis 
nároků jednotlivých vlastníků včetně 
ocenění pozemků.

NÁVRHOVÉ PRÁCE
Na základě zaměření skutečného stavu 
území a provedených analýz se navrh-
ne tzv. plán společných zařízení, který 
tvoří základní multifunkční kostru území 
(polní cesty, protierozní, protipovodňová 
a ekologická opatření). Do této kostry je 
následně umisťováno nové uspořádání 
pozemků, které je projednáno s vlastníky 
a dotčenými orgány státní správy. Aby 
bylo možné rozhodnout o schválení ná-
vrhu nového uspořádání pozemků, musí 
být návrh odsouhlasen vlastníky alespoň 
60 % výměry pozemků v  obvodu po-
zemkové úpravy.

REALIZAČNÍ PRÁCE
Po odsouhlasení návrhu nového uspo-
řádání pozemků vlastníky je vytvořena 
nová digitální katastrální mapa jako pod-
klad pro obnovu katastrálního operátu. 
Po  dokončení pozemkové úpravy má 
každý vlastník nárok na vytyčení nově 
navržených pozemků.



Finální činností spojenou s  pozem-
kovými úpravami jsou realizace prvků 
a opatření navržených v plánu společ-
ných zařízení (polní cesty, protierozní 
meze, vodní nádrže či výsadba zeleně 
apod.).

Zpracování přípravných a návrhových 
prací je zajišťováno firmami, které jsou 
vybrány na základě výběrového řízení 
a k provádění pozemkových úprav mají 
potřebná oprávnění. V případě, že ne-
nastávají v  průběhu řešení výraznější 
komplikace, trvá řízení o pozemkových 
úpravách zhruba čtyři roky.

PLÁN SPOLEČNÝCH ZAŘÍZENÍ
Jde o stěžejní dokument celé pozem-
kové úpravy. Právě v  něm je možné 
navrhnout celou řadu prvků a opatření 
plnících veřejný zájem, která lze rozdě-
lit na opatření ke zpřístupnění pozemků, 
protierozní, vodohospodářská a opatření 
k ochraně a tvorbě životního prostředí. 
Plán společných zařízení (PSZ) musí 
být v souladu s územně plánovací do-
kumentací. Není-li návrh PSZ v souladu 
s  územně plánovací dokumentací, je 
návrhem na její aktualizaci nebo změnu. 
Je-li nutno pro společná zařízení vyčle-
nit nezbytnou výměru půdního fondu, 
použijí se nejprve pozemky ve  vlast-
nictví státu a potom ve vlastnictví obce. 
Zpracovaný PSZ je předložen zastupi-
telstvu obce ke schválení a dotčeným 
orgánům státní správy k uplatnění při-
pomínek. Zastupitelstvo obce si také 
definuje priority následných realizací 
navržených opatření.

OPATŘENÍ KE ZPŘÍSTUPNĚNÍ 
POZEMKŮ
Jde především o polní nebo lesní cesty, 
mostky, propustky, brody, železniční 
přejezdy apod.

PROTIEROZNÍ OPATŘENÍ
Mají za cíl ochránit vodní toky, vodní ná-
drže, zastavěné části měst a obcí před 
nežádoucími účinky eroze a také pod-
pořit retenci vody v krajině, vše s ohle-
dem na požadavky a možnosti země-
dělské výroby. 

Patří sem tato opatření:
•  ORGANIZAČNÍ – ochranné zatravně-

ní a zalesnění, tvar a velikost pozem-
ků, pásové střídání plodin, protierozní 
směr výsadby apod.

•  AGROTECHNICKÁ – výsev do ochran-
né plodiny a strniště, zatravnění me-
ziřadí, ponechání posklizňových zbyt-
ků, bezorebné setí apod.

•  TECHNICKÁ – záchytné a  svodné 
průlehy či příkopy, protierozní meze, 
stabilizace drah soustředěného odto-
ku, zasakovací pásy, sedimentační ná-
drže, terasy, větrolamy apod.

VODOHOSPODÁŘSKÁ OPATŘENÍ
Tato opatření se navrhují především k eli-
minaci nepříznivých hydrologických 
podmínek (povodní či sucha). Jedná se 
o vodní nádrže suché/se stálým nadrže-
ním, revitalizace vodních toků, ochranné 
hráze, rybníky, úpravy vodních toků apod.

NOVÉ USPOŘÁDÁNÍ POZEMKŮ
Základem pro návrh nového uspořádání 
pozemků je zaměření skutečného stavu 
a PSZ. Do takto vymezené „kostry“ jsou 
vlastníkům pozemků navrhovány no-

vé pozemky tak, aby odpovídaly jejich 
původním pozemkům přiměřeně cenou 
(± 4 %), výměrou (+ 10 %), vzdálenos-
tí (+ 20 %) a podle možnosti i druhem 
pozemku. Tyto nové pozemky mohou 
mít jiné hranice, než byly u původních 
pozemků, případně je možné sloučit víc 
pozemků jednoho vlastníka do menšího 
množství pozemků.

KOMPLEXNÍ PŘÍSTUP
Pozemkové úpravy jsou silným nástro-
jem při řešení retence vody v  krajině, 
protierozní a  protipovodňové ochrany 
a také v boji proti suchu. Nicméně je nut-
né mít na zřeteli, že významnou roli zde 
sehrávají i zemědělci, kteří mohou způ-
sobem hospodaření vodní režim krajiny 
ovlivnit pozitivně, ale také negativně. 
Každé opatření má své limity i z hledis-
ka účinnosti. Je vždy nutné brát v úvahu 
počáteční podmínky (např. stav nasyce-

ní povodí), extremitu a charakter události 
a také typ opatření. Příkladem jsou tzv. 
měkká opatření, která se při povodňo-
vých situacích s dobou opakování nad 
20 let postupně stávají neúčinná a  je 
nutné je doplňovat o  tvrdší technická 
opatření. Naopak je-li doba opaková-
ní těchto událostí pět let a méně, může 
účinnost měkkých opatření dosáhnout 
30 % i více. Pozemkové úpravy je tedy 
třeba navrhovat pokud možno kom-
plexně a zabývat se účinností opatření 
i s ohledem na jejich finanční efektivitu.

OPATŘENÍ K OCHRANĚ A TVORBĚ 
ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
Jde zejména o návrhy územních systé-
mů ekologické stability (biocentra, bio-
koridory, interakční prvky), rozptýlené 
zeleně či drobných vodních tůní, mokřa-
dů apod.
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N a š e  k r o u ž k y

Tancování

Florbal

Sbor3D tisk

Angličtina a španělština

Otužování

a mnohé další

Flétna
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J a k  t o  ž i j e  v  d r a ž i c k é  
š k o l c e  n a  p o d z i m

Logopedická prevenceHalloween

Podzimní stezka

Malí kosmonauti

Vyrábíme
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Zdravé stravování

Jablka z papíru

Divadelní představení Venku za každého počasí

Předškoláci
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Dražická fotbalová mládež má za sebou vel-
mi povedenou a úspěšnou podzimní část sezo-
ny. Opět se nám podařilo sestavit pro podzim-
ní část sezony tři mládežnická mužstva, která 
reprezentují Dražice v  okresních fotbalových 
soutěžích. Od konce letních prázdnin se pravi-
delně 2x týdně děti scházejí se svými obětavý-
mi trenéry ve sportovním areálu, kde společně 
rozvíjejí své fotbalové dovednosti a pohybové 
schopnosti. S koncem podzimu se přesune je-
jich pravidelná tréninková činnost do sportov-
ní haly. Nejmenší fotbalisté, nově pod vedením 
Ondřeje Zídka, pokračovali ve  svých prvních 
opravdových fotbalových utkáních. Mladší pří-
pravka, pod vedením Miloše Veselého, Josefa 
Karla a  Štěpána Marouška a  starší přípravka 
pod vedením Mariána Horky, figuruje po pod-
zimní části sezony v  horní polovině tabulky. 
My, samozřejmě více než výsledky, oceňujeme 

pravidelnou tréninkovou činnost a  nadšení 
dětí z  pohybové aktivity a  sportovního zápo-
lení. Za  tuto činnost a  vzornou reprezentaci 
TJ Dražice patří nejmenším fotbalistkám, 
fotbalistům a  jejich rodičům velké poděková-
ní. Pokud máte doma mladého sportovce, tak 
neváhejte, a přiveďte ho mezi nás do sportovní 
haly v Dražicích.

Dražické „A“ mužstvo dospělých po  letním 
výrazném doplnění hráčského kádru a s novým 
trenérem Vladimírem Karmazínem pomýšle-
lo určitě na vyšší bodový zisk a lepší umístění 
v krajské tabulce. Bohužel po velmi slibném za-
čátku soutěže přišla nepříjemná šňůra několika 
utkání bez bodového zisku. Po konci podzimní 
části soutěže patří našim chlapcům 14. místo 
se ziskem 13. bodů. Bohužel nás toto postavení 
v tabulce, tak jako v loňském roce, předurčuje 
k  přímým bojům o  setrvání v  krajském pře-

boru. Pevně věříme, že v  zimním přípravném 
období získají a  načerpají naši fotbalisté do-
statečné množství fyzických a psychických sil, 
aby zvládli velmi náročné jarní boje. Především 
Vám fotbalovým fanouškům připraví více fot-
balové radosti, než tomu bylo v podzimní části 
soutěže. Všem hráčům a  členům realizačního 
mužstva chci poděkovat za  reprezentaci naší 
tělovýchovné jednoty. 

Dražické “B” mužstvo dospělých obsadilo 
v tabulce okresního přeboru po podzimní části 
soutěže 9. místo a velmi urputně bojuje o setr-
vání v soutěži.

Všem hráčům, trenérům, rodičům a  hlavně 
divákům děkujeme za jejich podporu a přejeme 
mnoho úspěchů jak ve sportovním, tak v civil-
ním životě.

TJ Dražice  

Fotbalový podzim
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V  sobotu 10. 8. 2024 jsme přijali pozvání 
od kamarádů ze sedlčanského hokeje na nohej-
balový turnaj v obci Liha, který pořádá místní 
nohejbalový oddíl NK LIHA. 

Turnaj byl za  účasti extraligových a  kraj-
ských nohejbalistů. Naštěstí pro nás, ne všichni 
byli tak kvalitní, a některá mužstva byla pouze 
hobby hráči jako naše mužstvo. Tentokrát jsme 
se nejmenovali jako tradičně Dražice, ale Baš-
ta. Tento název je převzatý od  naší hokejové 
lajny v  Sedlčanech, kde nám neřeknou jinak 
než Táborská bašta . Mužstvo bylo ve složení 
Novotný Jiří, Kuchár Vladimír a hokejový spo-
luhráč Tylich Hynek. To byla změna oproti loň-
skému roku, kdy s námi hrál Kutiš Radek, který 
nás začátkem léta bohužel po krátké a zákeřné 
nemoci navždy opustil.  

Začátek pro nás nevypadal vůbec špatně, 
a jelikož jsme ve skupině všechny zápasy vyhrá-
li, tak i postup z prvního místa do dalších bojů 
byl pro nás skvělý. Zde už byly zápasy mnohem 
vyrovnanější, ale i přesto jsme se probojovali až 
do finále, kde na nás čekal soupeř Mokrovraty. 
Tento zápas byl hodně vyrovnaný a o vítězství 
rozhodovaly úplné drobnosti. Štěstíčko stálo 
opět u  soupeře z  Mokrovrat a  my jsme brali 
pouze druhé místo. Proč píšu „opět“ u soupe-
ře z Mokrovrat? Hned vysvětlím. Proti tomuto 
soupeři jsme letos už jedno finále hráli, a  to 
v Radimovicích u Želče, kde nás také odsunul 

na druhé místo. Do příště se na ně musíme lépe 
připravit a tyto dvě prohry jim vrátit. Zatím se 
nám podařilo porazit je tady pouze v základní 
skupině.

Celý areál (kurt + posezení) je ve vlastnictví 
rodiny Tylichů, kteří zde založili oddíl nohejba-
lu a pořádají turnaje. Vše mají vždy důkladně 
připravené a o hráče se postarají nejen na kur-

tě, ale i při následném posezení. Plzeňské pivo 
a  grilované pochoutky jsou samozřejmostí. 
Tímto jim chci také poděkovat a zvlášť Pavlovi 
Tylichovi, jehož malinovka je vyhlášená široko 
daleko a nechyběla ani na tomto turnaji. Určitě 
budeme muset zase přijet, abychom ochutnali, 
jak se mu povede napřesrok .

Již dvacátý ročník nohejbalového turnaje 
v Olbramovicích se letos konal v sobotu 7. září. 
Počasí, stejně jako minulé roky, bylo vydařené. 
Každý rok se tento turnaj konal na dvou hřiš-
tích u rychlého občerstvení Oáza, ale pro letoš-
ní rok byla změna a turnaj se konal na fotbalo-
vém hřišti, kde je multifunkční kurt s umělou 
trávou. Jako druhé hřiště pro základní skupiny 
bylo využito hřiště u Oázy, kde v dnešní době 
už stojí pouze jedno. Druhé hřiště bylo ně-
jakým nedopatřením zabráno místní firmou 
pana starosty (nejspíš nehraje nohejbal) .  

Turnaje se zúčastnilo celkem 13 mužstev. 
Naše mužstvo bylo ve  složení Novotný Jiří, 
Kuchár Vladimír a  třetí člen se určoval tepr-
ve v  pátek před turnajem. Kvůli nepřesvědči-
vým pátečním výkonům Jana Samce s  námi 
jel nakonec Milan Vlček s  tím, že Jan Samec 
s  námi pojede pouze jako náhradník pro pří-
pad zranění.  Skupina nebyla vůbec jednodu-
chá. Sehráli jsme těžká utkání, kde jsme jedno 
prohráli a  jedno remízovali. Ze skupiny jsme 
postupovali z druhého místa. Čtvrtfinále jsme 
zvládli na jedničku a postoupili do semifinále. 

Zde jsme bohužel narazili na  pozdějšího vítě-
ze družstvo Oáza. Zápas byl hodně vyrovnaný, 
ale bylo vidět, že multifunkční hřiště sedělo 
více soupeři (přece jen na něm odehráli celou 

základní skupinu). Naše prohra znamenala, že 
budeme hrát pouze o třetí místo.  Zde jsme měli 
o poznání slabšího soupeře a tento zápas jsme 
s přehledem vyhráli. Zisk bronzových medailí 
byl v  tu chvíli zklamáním. Škoda, že se nám 
nepovedlo postoupit do  finále, které nakonec 
vyhrálo již dříve zmiňované mužstvo Oáza. Při 
vyhlašování byla udělena i jedna nová a speci-
ální cena - Cena Fair play Radka Kutiše. Tato 
cena bude již nedílnou součástí následujících 
ročníků na počest našeho kamaráda a skvělého 
sportovce, který nás v  letošním roce bohužel 
opustil na vždy. 

Turnaj i  jeho organizátoři zvládli vše per-
fektně. I  na  odlehlém kurtu, kde jsme hráli 
skupinu, bylo zajištěno občerstvení. Stejně 
jako v  předchozích letech zajistili grilované 
prasátko a  další dobroty. Na  čepu byla plzeň 
a rychlá obsluha. Následovalo posezení s míst-
ními kytaristy, kde zazněla spousta krásných 
písniček. Těšíme se na další ročník, který si ur-
čitě nenecháme ujít. 

Jiří Novotný  

Oáza Cup – Olbramovice

Nohejbalový turnaj Malina CUP - LIHA
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Je sobota 14.9.2024. Pro většinu lidí je to 
obyčejný víkendový den, ale pro šestnáct nad-
šenců tenisu se v dražické tělocvičně připravuje 
již 14. tenisový turnaj čtyřher „O  pohár obce 
Dražice“. 

Prudké servisy, ostré „bekhendy“, přesné 
„forhendy“ a  slovní doprovod některých hrá-
čů, jsou v  tomto turnaji již samozřejmostí. 
Překvapením ale vždy zůstává stupeň vítězů. 
Po  dlouhých osmi hodinách se na  třetí místo 
probojovala dvojice Jirka Novotný a  Ondřej 

Malát. Druhé místo patřilo zaslouženě dvo-
jici Petr Chytil a  Lubomír Kolář. Absolutními 
vítězi a  jedničkou pro příští rok se stali Jaro-
slav Stuchlík a  Václav Stuchlík. Všichni hráči 
předvedli hru, nebojím se říci, světové úrovně 
a i přes počáteční komplikace pro pořadatele se 
celý den nesl v duchu přátelské a veselé atmo-
sféry. Poděkování patří také sponzorům: obec 
Dražice, Pozemní stavby Tábor s.r.o., Lubomír 
Smažík, Tělovýchovná jednota Dražice.

Jaroslava Nováková  

Stolní tenis je pro mnohé velice známá a jed-
noduchá hra. I zde však pravidla postupují ku-
předu a je mnoho nových změn například:

- jiné počítání v jednotlivých setech
- vetší velikost míčků
- změna zelených stolů za modré
Tyto trendy a vývoje je třeba sledovat a veš-

kerým novotám se přizpůsobit, abychom tzv. 
„neusnuli na vavřínech“.

Ročník 2024-2025 zahájil v září svojí soutěž 
opět ve  znamení velkých soubojů mezi jed-
notlivými týmy. Pravidelné tréninkové dávky, 
o  maximálním počtu hráčů a  zlepšování jed-
notlivých úderů, vedou k tomu, že naše Béčko 
se zlepšuje a  začíná být postrachem mnoha 
soupeřů. Obě mužstva mají stabilní kádr a mo-
hou se tak spolehnout na  své nejlepší hráče, 
mezi které patří:

R. Šrůma
M. Kolář
V. Tesař
M. Kubů

Závěr roku bude opět patřit vánočnímu 
turnaji, který se každoročně pořádá 25.12. 
ve  sportovní hale. Prezentace začíná v  8:30 
a  začátek turnaje je v  9:00. Vstupné pro do-
spělé 100 Kč, děti do 15 let 50,- Kč. Sportovní 
halová obuv je podmínkou. Občerstvení zajiš-
těno. Při této akci bude pořizována fotodoku-
mentace. Všichni jsou srdečně zváni

Sportu zdar a stolnímu tenisu zvlášť
Jiří Šerý  

Vánoce 2024 v hale
Tak jako každý rok je i letos v průběhu Vánoc v naší hale od 23. prosince do 4. ledna připraven 

zvláštní rozvrh. Termíny pravidelných turnajů jsou určeny. Zbytek volného času je v hale k dispo-
zici všem zájemcům. Kontaktujte správce tel. 733517075. První bere.

František Kotšmíd  

 
Den/hod 7  8  9  10 11 12  13  14  15  16  17  18  19  20  21

pondělí
23.12.

úterý
24.12.

středa
25.12.

čtvrtek
26.12.

pátek
27.12.

sobota
28.12.

neděle
29.12.

pondělí
30.12.

úterý
31.12.

středa
1.1.

čtvrtek
2.1.

pátek
3.1.

sobota
4.1.

Den/hod 7  8  9  10 11 12  13  14  15  16  17  18  19  20  21

ZŠ a MŠ Dražice TJ Dražice Dlouhodobý pronájem Krátkodobý pronájem

Evidence požadavků na využití sportovní haly : správce haly František Kotšmíd, tel.733 517 075, mail: kotsmid@sakutus.cz 
Dříve naplánovaný a dohodnutý termín akce lze odvolat nejpozději 5 dnů předem.

Rozvrh využití Sportovní haly Dražice Vánoce 2024
stav k 24.11.2024

3.ročník Vánoční mix badminton

25.turnaj stol.tenisu"O putovní pohár starosty obce"-J.Šerý

Jan Samec

5.ročník tenis.exhibice F-cup 55+ -Kotšmíd

4.ročník Volejbalový turnaj "O pohár 3 králů" - P.Novák

4.ročník turnaj nohejbal - "Poslední smeč" - J.Samec

5.ročník Vánoční tenisový turnaj TJ Dražice open - P.Novák

PODZIM 
+ VÁNOCE 2024

Tenisový turnaj zná své vítěze
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V létě 2024 se pár mladých lidí rozhodlo, že 
by bylo dobré oficiálně obnovit činnost spolku 
Nezávislá organizace mládeže v  obci Dražice 
(dále NOM Dražice). Během letních měsíců 
došlo k získání potřebných informací, shromáž-
dění dokumentů a požádání o obnovení spolku 
zastupitelstvo obce Dražice.  Ti spolek na srp-
novém zasedání podpořili.

První setkání členů spolku, s  představením 
vize, proběhlo 28. září 2024. Předsedkyní spol-
ku je Jitka Jechová, místopředsedou Jan Pavlík 
ml., pokladníkem Aneta Chvalová a kulturním 
referentem Lucie Šašková. Během října došlo 

k  oficiálnímu obnovení činnosti spolku přes 
krajský soud.

Vize: organizace čertů, maškarního průvodu 
a  pálení čarodějnic, pořádání společenských 
událostí pro děti, dospělé i  seniory. Chceme 
spolupracovat s  obcí, se ZŠ a  MŠ Dražice i  se 
sdružením rodičů.

Na druhém zasedání, které proběhlo 20. říj-
na, byly ujednány akce, jež se uskutečnily nebo 
uskuteční do konce roku 2024: 6. 12. Vánoční 
dílna pro seniory (ve  spolupráci se Sociálním 
výborem obce), 11. 12. Vánoční dílna pro děti 
(ve spolupráci s MŠ a ZŠ Dražice), 24. 12. Zpívá-

ní u stromečku (ve spolupráci s obcí).
Zveme další mladé, kteří se chtějí aktivně 

podílet na  dění v  obci Dražice, aby za  námi 
zašli na některé z dalších zasedání. Informace 
o  termínech budeme vyvěšovat na  webových 
stránkách obce a na Facebooku NOM Dražice. 
Spravujeme také Facebook Dražice – aktua-
lity a  dění v  obci. Na  uvedených místech (ale 
i na vývěskách a ve výlohách) budeme zveřejňo-
vat pozvánky na akce všeho druhu a také infor-
mace o dalších zasedáních.

Za NOM Dražice - Lucie Šašková  

V pátek 6. 12. proběhla v místním Komunit-
ním domě pro seniory vánoční dílna určená pro 
naše seniory. Senioři si přišli popovídat, dali si 
svařák a  vánočku, a  také si mohli vyrobit vá-
noční drobnosti. Letos jsme si pro ně připravili 
zdobení perníčků, tvorbu papírových andělíčků 
a omotávání kartonových stromečků a hvězdi-
ček bavlnkami.

Seniorům se výrobky moc povedly a společ-

ný čas si užili. Seniory přišel podpořit také náš 
pan starosta.

Tuto akci bychom rádi opakovali i v dalších 
variantách. Proto již nyní zveme všechny naše 
seniory na  Velikonoční dílnu. Nebojte se, ne-
musíte si nic vyrábět. Stačí, když se za  námi 
přijdete podívat a  popovídáte si s  námi a  se 
svými sousedy.

Za NOM Dražice - Lucie Šašková  

NOM Dražice a MŠ a ZŠ Dražice spustily no-
vou iniciativu s názvem Hrajeme (si) společně. 
Tento projekt, který odstartoval 7. listopadu, 
a  potrvá až do  jara, nabízí místní mládeži je-
dinečnou příležitost k  pohybu a  zábavě. Kaž-
dý týden mohou děti bezplatně využít školní 
tělocvičnu, a to od 16 do 17 hodin. Mohou si 
zapůjčit pomůcky a využít je při hraní různých 
sportů jako je fotbal, florbal či basketbal, nebo 
se jen tak přijít protáhnout a užít si společně 
strávený čas se svými kamarády. S myšlenkou 
poskytnout dětem prostředí tělocvičny pro 
trávení volného času aktivně, přišel pan ředitel 
Mgr. Veselý. Děti se díky tomu mohou sportu 
věnovat i po škole. 

Iniciativa se setkává stále s větším zájmem – 
na každou hodinu dorazí kolem patnácti dětí. 
Díky této aktivitě si mohou děti nejen zlepšo-
vat fyzickou kondici, ale také posilovat týmo-
vého ducha a vztahy se svými vrstevníky.

Projekt Hrajeme (si) společně představuje 
skvělou příležitost, jak přiblížit mladým lidem 
sport, a současně podporuje komunitního du-
cha v Dražicích. Více informací naleznete na le-
táčku.

Za NOM Dražice – Jitka Jechová  

Košt pálenek 2025
12. ročník  Dražického koštu pálenek proběhne v sobotu  1. března 2025 od 15:00 na sále KD Dražice  
v 5 kategoriích: slivovice, jabčáky, ostatní pálenky, dámský košt a královské Terroir Dražice.
Příjem vzorků a  přihlášky do  koštu do  24. února. Kontakt: František Kotšmíd, Dražice 255, volejte: 
733 517 075. Koštovné beze změn. Občerstvení při dokoštné zajištěno.

František Kotšmíd  

Nezávislá organizace mládeže opět ožívá!

Vánoční dílna pro seniory Hrajeme (si) společně: 
Hodina sportu zdarma 
pro mládež v Dražicích
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V průběhu listopadu uspořádala NOM Dra-
žice ve spolupráci s obcí Dražice akci s názvem 
Rozhýbejme Dražice, kde si mohli nejenom 
naši, ale i  občané z  okolních vesnic přijít za-
cvičit zadarmo. První víkend v  listopadu ote-
vřela jóga v čele s lektorkou Zuzkou Kapic (31 
účastníků). Následoval silový trénink mužů 
pod vedením Miloslava Pražmy (10 účastníků) 
a  kruhový trénink pro ženy s  lektorkou Mar-
tinou Novákovou (18 účastníků). Předposlední 
listopadový víkend uzavřelo pilates vedené Ji-
řím Horatlíkem (28 účastníků). 

Musím říct, že nás potěšil poměrně velký 
zájem ze strany občanů, bohužel jsme museli 
i odmítat některé zájemce z důvodu již naplně-
né kapacity. Cílem této akce bylo, aby si občané 
mohli vyzkoušet jednotlivé cvičení a případně 

projevit zájem o pravidelné cvičení. Zájem byl, 
a tak se nám povedlo domluvit pravidelné lek-
ce: 

Jóga -  každý čtvrtek od  17:30 v  podkroví 
mateřské školy (Zuzana Kapic: 608 044 477)

Kruhové tréninky (ženy/muži) - každou ne-
děli od 8:00 ve sportovní hale (Martina Nová-
ková: 720 116 300)

V  případě, že ještě nejste přihlášeni a  měli 
byste zájem, neváhejte se ozvat na  telefonní 
čísla lektorů a oni už vám sdělí bližší informa-
ce. 

V příštím roce bychom zkusili zavést i pravi-
delné lekce pilates (hledáme lektora) a silového 
tréninku pro muže i ženy pod vedením Milosla-
va Pražmy. Pokud byste měli zájem si v příštím 
roce tyto dvě nové aktivity vyzkoušet, prosím 

napište mi do konce tohoto roku na moje tele-
fonní číslo 775 183 735. Není to nic závazného, 
jen potřebujeme vědět, jaký by byl zájem. Podle 
něj bychom začali řešit prostory. 

Chtěl bych moc poděkovat všem účastní-
kům, kteří na cvičení dorazili. Věřím, že společ-
ně jsme Dražice rozhýbali a  ještě rozhýbeme! 
Jak se říká, sportem ku zdraví a  ve  zdravém 
těle, zdravý duch. Pokud máte nápady na další 
sportovní aktivity, které vám v obci chybí, ob-
raťte se na nás a určitě něco vymyslíme. 

Na závěr ještě patří velké díky obci Dražice, 
která celou akci finančně podpořila a také spor-
tovcům, kteří v hale uvolnili své sloty pro usku-
tečnění této akce. 

Za NOM Dražice - Lukáš Stuchlík  

Předvečer adventu patřil rozsvícení vá-
nočního stromu a  tradičnímu jarmarku. 
Po  setmění se náves zaplnila dětmi, rodiči, 
prarodiči, přáteli a známými nejen z Dražic 
ale i z okolních i vzdálenějších obcí a měst. 
Na  úvod zazpíval dětský sbor. Stánky byly 
plné vánočního zboží a pochoutek. Malé ná-
vštěvníky potěšily hodné Andělky a všechny 
dopisy byly řádně odeslány Ježíškovy. V kul-
turním domě se pozitivnímu ohlasu těšila 
prodejní výstava dřevěných výrobků. Děku-
jeme všem za pomoc a opravdu nás těší velký 
zájem o tuto akci. 

Sdružení rodičů ZŠ  

Rozhýbejme Dražice

Rozsvícení stromu 
a jarmark



26

prosinec 2024

www.obecdrazice.cz

23.11.2024 se na sále místního kulturní-
ho domu už po šesté konala degustace mo-
ravských vín. Akce se znovu konala za  při-
spění obce Dražice a  počet účastníků byl 
opět rekordní. Letos se degustace účastnilo 
110 lidí.

Degustovali jsme vína vinaře Pavla Čer-
venky z Čejkovic a ochutnali jsme 11 druhů 
vín. Každý účastník dostal památeční sklen-
ku s  datem a  názvem akce a  občerstvení, 

k vínům byl dodaný sýr a chléb a po skonče-
ní degustace ještě uzené a klobásky.

Degustaci jsme proložili třemi soutěže-
mi a po degustaci posledního vzorku pro-
běhlo losování cen, které jsme věnovali 
my, obec Dražice a  Pavel Červenka. Cen 
bylo opět mnoho, takže šance na  výhru 
byla opravdu veliká. Po  skončení degus-
tace jsme si dál užívali posezení s přáteli, 
dobrým vínem a  občerstvením, povídali 

si a  bavili se. Kdo chtěl, nakoupil si víno 
s sebou domů.

Děkujeme obci Dražice za podporu a pří-
tomným za účast.

Všem vám přejeme co nejpohodovější ad-
ventní čas, krásné prožití vánočních svátků 
a po celý rok 2025 co nejvíce zdraví a štěstí. 

Příští rok na další povedené akci na shle-
danou.

Hana a Petr Hervířovi  

Překladatel, pedagog, lidovýchovný pracov-
ník a  ministerský rada, to vše byl Karel Vele-
mínský, který se zasloužil o  vznik knihoven 
po  celé České republice. Jihočeský rodák ze-
mřel před devadesáti lety. Při studiu filosofic-
ké fakulty se začal věnovat germanistice a sla-
vistice. Působil jako pedagog a  soustředil se 
na teorii vzdělávání a propagaci nových směrů 
ve  školní i  mimoškolní výchově. Po  ukončení 
své pedagogické dráhy pracoval jako minister-
ský rada. Zasloužil se o  přijetí zákonů o  lido-
výchovných kurzech, celoživotního vzdělávání 
a rodičovských sdružení. V roce 1919 prosadil, 
že obecní knihovna má vzniknout v každé obci 
s více jak 400 obyvateli. I proto je dodnes Čes-
ká republika zemí s největší hustotou obecních 
knihoven na světě. Mít v obci knihovnu je tra-
dice, která je spojena se vznikem samostatného 
Československa.

Knihovny patří mezi místa poskytující veřej-

né služby, proto je na  ně nutno pohlížet jako 
na  nedílnou součást života a  rozvoje místa, 
ve  kterém působí. Rozvoj informačních tech-
nologií výrazně zasahuje celou společnost, 
ovlivňuje náš každodenní život. Mění se proces 
vzdělávání, způsob trávení volného času, pro-
měňuje se vyhledávání a  využívání informací. 
Mění se proto i  svět knihoven a  jejich služeb. 
Naše knihovna je místem pro půjčování knih 
a zároveň místem setkávání čtenářů. 

Od letošního roku pro Vás služby knihovny 
zajišťuje paní Jarmila Mynaříková. S agendou 
půjčování knih se rychle sblížila a  do  knihov-
nických polic plánuje přinést i  nové žánry. 
Obecní knihovna disponuje stálým a putovním 
souborem, který se obměňuje jednou za  půl 
roku. Na  přání lze objednat i  knihu mimo 
tento soubor. Knihovna má asi 30 aktivních 
čtenářů. Během úterního podvečera, kdy je 
otevřena, do ní zavítá v průměru 6-8 čtenářů. 

Občas se ukáže i vzácná dětská tvář. Zájem je 
o české autory, historické knihy, příběhy ze ži-
vota, detektivky a  „lehkou četbu“ pro odpoči-
nek. V knihovně je k zapůjčení velké množství 
časopisů. Ty se vždy po  3 letech vyřazují. Tip 
pro žáky a studeny. Ve fondu obecní knihovny 
je mnoho povinné četby a  klasické literatury 
vhodné do  čtenářských deníků a  k  maturitě. 
Paní knihovnice si většinou vybírá četbu tak-
zvaně na jistotu. Než si knihu půjčí či zakoupí, 
přečte si o ní recenzi.    

Pokud má knihovna plnit svoji funkci 
a i nové role jako společenského, vzdělávacího 
a komunitního centra jsou důležité i její prosto-
ry. Zastupitelstvo obce si je této potřeby vědo-
mo a bude hledat vhodné řešení, jak knihovnu 
upravit či jí přemístit do adekvátních prostor. 

Knihovně přejeme mnoho spokojených stá-
vajících i nových čtenářů.

Eliška Pospíšilová  

Adventní degustace

Místní knihovna pokračuje ve své tradici
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Po  hřibových hodech v  říjnu, kterých si 
jistě všichni houbaři dosyta užili, přišly po-
měrně brzy první mrazíky. Ty sezónu hřibo-
vitých hub rázně ukončily. Ne, že by nerost-
lo, ještě 8.12. jsem našel dva hřiby hnědé 
(imlezia badia nebo xerocomus badius), ale 
samozřejmě nepoživatelné. Po  pár metrech 
se objevila i  věrná průvodkyně hřibovitých 
hub muchomůrka červená (amanita musca-
ria).

Trochu silnější mrazy, zejména v  mrazo-
vých kotlinách kolem potoků, přišly asi před 
měsícem. Ty a  následné oteplení stimulo-
valy růst zimních hub, zejména penízovky 
sametonohé (flammulina velutipes), která 
na  mrazy kolem -5 stupňů Celsia reaguje 
zhruba po 3 až 4 týdnech, a boltcovitky bez-
ové neboli Jidášova ucha (hirneola auricula-
-judae). Letošní úroda zimních hub je oprav-
du dobrá, zpracovávám ji jako matjesy.

Blíží se zimní slunovrat, který se na  za-
hrádkách projevuje mj. kvetením čemeřice 
černé (helleborus niger), prvního posla no-
vého roku. Letos si ovšem příroda pospíšila, 
u č.p. 131 byla v plném květu už 23. listopa-
du. Na jaře si rafinovaně řekneme, co to pro 
vývoj zimy znamenalo.

Rudolf Louda  

Okénko do přírody

hřiby

muchomůrka červená

penízovka

Jidášovo ucho penízovkačemeřice
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Odjezdy autobusů Dražice -Tábor – Platí od 15. 12. 2024 do 13. 12. 2025

 ,10 ,P  6,8,S ,P  5,S  ,9   7,S  7,S

4:48 5:29 6:17 6:23 6:52 6:59 7:03 7:52 8:26 8:50 9:35 11:05 11:12 11:33 12:01

 6,8,S  ,P     8,S  ,10 6,8,S ,10 ,10

12:30 13:31 13:41 13:59 14:37 15:54 16:19 16:32 17:10 17:42 18:10 18:41 19:38 21:19

Odjezdy autobusů Tábor- Dražice – Platí od 15. 12. 2024 do 13. 12. 2025

X X,10 X X X,6,8,31 X X X X 6,8,S X X,S X,P X X

5:08 5:12 5:30 5:45 6:00 6:04 6:45 8:45 10:10 11:10 12:10 12:45 12:55 13:45 15:00

X X 8,31 X 7,P X 5,S X,6,8,31 7,S X,10 X,10

15:10 15:22 15:40 16:25 16:30 17:10 17:30 18:20 19:20 20:10 22:30

Vysvětlení značek a poznámek
 Jede v pracovní den 7 Jede v neděli
P Nejede o školních prázdninách 8 Jede v neděli a státem uznané svátky
S Spoj má určitá specifika - sledujte jízdní řád 9 Nejede od 23.12. do 1.1.

Nestaví na „západě“ 10 Nejede od 21.12. do 5.1.
5 Jede v pátek 31 Nejede 24.12., 25.12. a 1.1.
6 Jede v sobotu

Aktuálně platné jízdní řády jednotlivých dopravců naleznete v autobusových zastávkách nebo na www.idos.cz.
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Dražice č. p. 166, 391 31 Dražice,
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Pondělí 12:00–17:00

Úterý 08:30–12:00

Středa 12:00–17:00

Čtvrtek 08:30–12:00

Pátek 08:30–12:00

Pošta Dražice

Kontakt na poštu 
Partner Dražice: 737 884 123

JUBILANTI

(září – prosinec)

Jarmila Novotná Dražice čp. 42

Jana Voštová Dražice čp. 162

Miroslav Klicman Dražice čp. 178

Marie Chvalová  Dražice čp. 27

Petr Miksa Dražice čp. 206

Marcela Krásná Dražice čp. 288

Jaroslava Komínková Dražice čp. 219

Jiří Zenkl Dražice čp. 288

Jan Žalud Dražice čp. 288

Vladislav Maceja Dražice čp. 87

Jiří Novotný Dražice čp. 65

Miluše Voborová Dražice čp. 73

Jaroslav Pařízek Dražice čp. 44

Všem jubilantům přejeme do dalších 

let pevné zdraví, mnoho spokojenosti 

a osobní pohody.

NARODIL SE

Matyáš Beer Dražice čp. 190

Matyáškovi přejeme do života jen 

to nejlepší. 

ZEMŘEL

Jiří Burian Dražice čp. 115

Čest jeho památce!

Sbor pro 
občanské záležitosti

PLÁNOVANÉ KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE V DRAŽICÍCH

19.12.2024 obec dopoledne Vánoční koledování dětí ZŠ Dražice
19.12.2024 kostel od 17:00  Vánoční koncert – sbor ZŠ Dražice
24.12.2024 kostel od 14:30  Mše svatá – Vigilie Narození Páně
24.12.2024 náves od 16:00  Zpívání u stromečku 
     – Pěvecký sbor ZŠ Dražice
25.12.2024 SH od 09:00  Vánoční turnaj ve stolním tenise
25.12.2024 kostel od 08:30  Mše svatá – Slavnost Narození Páně
27.12.2024 SH od 10:00  5. ročník tenisové exhibice F-cup 55+
28.12.2024 SH od 09:00  5. ročník tenisového turnaje 
     „TJ Dražice open“
29.12.2024 kostel od 08:30  Mše svatá – obnova manželských slibů
29.12.2024 SH od 09:00  4. ročník nohejbalového turnaje
     „Poslední smeč“
30.12.2024 SH  od 14:00  3. ročník Vánoční mix badminton
01.01.2025 kostel od 08:30  Mše svatá
04.01.2025 SH od 08:00  4.ročník volejbalového turnaje 
     „O pohár 3 králů“
09.01.2025 Spektrum od 19:00  Divadlo pro seniory – Vedlejší účinky
15.01.2025 ZŠ od 16:00  Beseda o kyberkriminalitě pro dospělé
18.01.2025 KD od 18:00  Farní ples
22.01.2025 ZŠ od 16:00  Škola nanečisto pro předškoláky a rodiče
31.01.2025 KD od 19:00  Dražický ples
01.02.2025 rybník od 11:00  Dražické máčení aneb na Hromnice 
     o otužilce více 
14.02.2025 KD od 19:00  Sportovní ples 
22.02.2025 obec dopoledne Masopustní průvod
01.03.2025 KD od 15:00  12. ročník Dražického koštu pálenek


